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 Protokół Nr XI/16 
 
z sesji Rady Gminy w Dragaczu, która odbyła się w dniu 09 czerwca 2016 roku od godz. 1100 do 
godz. 1430. 
 
W Sesji na 15 Radnych udział wzięło 14. 
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Ludwik Borolewski. 
Sesja nagrywana. 
 
Spoza grona Radnych udział wzięli: 
 
1. Pani Dorota Krezymon  - Wójt Gminy, 
2. Pani Ewa Dłużyńska                       - Sekretarz Gminy, 
3. Pani Lidia Piechocińska                 - Skarbnik Gminy, 
4. Pani Katarzyna Młynek                 - Dyrektor GOKSiR Górna Grupa, 
5. Pani Dorota Pikuła-Konieczka       - Kierownik GOPS Dragacz, 
6. Pani Sabina Czarnecka        - Dyrektor ZUK, 
7. Pani Teresa Maj                              - Dyrektor GP w Dolnej Grupie, 
8. Pani Jolanta Pernak                        - Dyrektor SAPO, 
9. Pan Piotr Kowalski                          - Dyrektor SP w Grupie, 
10. Pani Mariola Michalska                 - Dyrektor Przedszkola w Górnej Grupie, 
11. Pani Honorata Muszyńska-Puzio     - Dyrektor Gimnazjum w Michalu, 
12. Pan Łukasz Kurek                          - Radca Prawny, 
13. Pan Zygmunt Kochanowski             - Sołtys Wielkiego Zajączkowa, 
14. Pani Danuta Kot                           - Sołtys Fletnowa, 
15. Pan Piotr Lichnerowicz                   - Sołtys Dolnej Grupy, 
16. Pani Bogusława Prokopowicz         - Sołtys Górnej Grupy,    
17. Pan Dariusz Zięba                         - Sołtys Dragacza. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie  sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 
6. Zgłaszanie wniosków i interpelacji – udzielanie odpowiedzi. 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 rok i podjęcie uchwały w sprawie 

absolutorium dla Wójta. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych z terenu gminy Dragacz. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale 

Rady Gminy Dragacz Nr X/95/16 z dnia 26 kwietnia 2016 r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zamian do Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dragaczu. 
11. Podjęcie uchwały zawarcia porozumienia dotyczącego doradztwa metodycznego dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjum i przedszkolu, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Dragacz. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów i nauczycieli realizujących 
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin. 
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13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie się ograniczonego prawa rzeczowego. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu 

ustnego ograniczonego. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabudowanych. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Dragacz. 
18. Podjęcie uchwały sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa 
19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2016 rok. 
23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 

lata 2016 - 2024. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
25. Wolne wnioski i zapytania. 
26. Zamknięcie sesji. 
Do pkt 1 – Otwarcia XI Sesji Rady Gminy Dragacz dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Ludwik Borolewski, serdecznie witając Wójta Gminy Panią Dorotę Krezymon, Wiceprzewodniczącą 
Rady Gminy Panią Dorotę Dembińską, Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa 
Książkę, Przewodniczących Komisji Rady Gminy: Rewizyjnej – Pana Marcina Chabuckiego, 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Pana Mieczysława Galantego, Rolnej i Ochrony Środowiska – 
Pana Ryszarda Piłat, Wiceprzewodniczących Komisji Rady: Rozwoju Gospodarczego i Finansów – 
Panią Karolinę Kuchtę, Oświaty, Kultury Sportu i Ochrony Zdrowia – Pana Jerzego Brejnę, witam 
pozostałych Radnych Gminy, witam Panią Sekretarz Gminy – Ewę Dłużyńską, Skarbnik Gminy – 
Panią Lidię Piechocińską, witam wszystkich Sołtysów, witam Dyrektora Gminnej Przychodni, 
Dyrektora Samorządowej Administracji Placówek Oświaty, Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, 
Sportu i Rekreacji, Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, przedstawicieli Izby Rolniczej, Pana naszego mecenasa Pana Łukasza Kurka. 
Do pkt 2 – Przewodniczący Rady Gminy Pan Borolewski Ludwik stwierdził, że na podstawie listy 
obecności w Sesji uczestniczy 14 Radnych, co upoważnia Radę do podejmowania prawomocnych 
uchwał.  
Do liczenia głosów zaproponował Radną Panią Dorotę Dembińską – Zastępcę Przewodniczącego 
Rady Gminy, a Zastępcę Przewodniczącego Rady Pana Krzysztofa Książkę do nadzorowania 
przebiegu porządku obrad i podejmowania uchwał Rady.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Do pkt 3 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – porządek obrad wszyscy Radni 
otrzymali. Czy są propozycje zmian do porządku obrad? Najpierw proszę o zabranie głosu Panią Wójt 
Gminy.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – chciałabym zgłosić autopoprawkę do porządku obrad 
dotyczącą punktu 14. Proponuję zamiast dotychczasowego brzmienia, aby punkt 14 otrzymał 
brzmienie: „14. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działania dla Wójta Gminy”. 
Chciałabym to uzasadnić tym, że wpłynęło pismo firmy INEL, Spółki INEL z Dolnej Grupy, która 
jest zainteresowana kupnem budynku będącego własnością ORANGE Polska SA, do którego my 
mamy przynależną jak gdyby służebność lokalu użytkowego, świetlicy i przechodu na tej działce. 
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Firma jest zainteresowana zakupem tej działki pod warunkiem, że my wyrazimy zgodę na zrzeczenie 
się tej służebności. W zamian za to firma zobowiązuje się do nieodpłatnego wykonania dokumentacji 
projektowej wraz z uzyskaniem niezbędnych decyzji i pozwoleń oraz adaptacji pomieszczeń 
wskazanych przez gminę na lokal socjalny, co omawialiśmy na komisjach.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję.  Chciałbym tu dodać, że punkt 14  w 
zaproszeniach brzmiał: „Podjęcie uchwały w  sprawie wyrażenia  zgody  na  zbycie  się  
ograniczonego  prawa  rzeczowego”. Na wniosek Pani Wójt ten punkt miałby brzmienie: „Podjęcie 
uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działania dla Wójta Gminy”. Głosujemy wniosek o 
zamianę brzmienia porządku obrad. 
Wniosek o zmianę brzmienia punktu 14 w porządku obrad na następujące brzmienie: Podjęcie 
uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działania dla Wójta Gminy został przyjęty 
jednogłośnie, bezwzględną większością głosów, tj. otrzymując następującą ilość głosów: 14 – za, 
przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Czy są inne propozycje zmian do  
porządku obrad? Nie widzę. Skoro nie ma przechodzimy do kolejnego punktu tj. „Przyjęcie protokołu 
z poprzedniej sesji.” 
Do pkt 4 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Protokół został sporządzony i 
wyłożony do wglądu w biurze Rady Gminy oraz umieszczony, jako projekt na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Gminy Dragacz (BIP). Czy są uwagi do protokołu Nr X/16 z poprzedniego 
posiedzenia Rady Gminy? Nie widzę. Skoro nie ma uwag, proszę o przegłosowanie protokołu.  
Stwierdzam, że protokół Nr X/16 został przyjęty jednogłośnie, następującą ilością głosów: 14 - 
za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Do pkt 5 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przechodząc do punktu 5 proszę 
Panią Wójt Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami. Proszę bardzo. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Szanowni Państwo!  
Składam sprawozdanie z działalności między sesjami. W okresie sprawozdawczym tj. od dnia 26 
kwietnia 2016 roku wydałam 6 zarządzeń, które dotyczyły: 

1) Zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy na 2016 rok związanych z uzyskaniem i 
zmianą kwot dotacji przekazanych z budżetu państwa, były to 2 zarządzenia, 

2) Ogłoszenia otwartego konkursu ofert nr 2/2016 na wykonanie zadań publicznych związanych 
z realizacją zadań Gminy w 2016 roku w zakresie turystyki i krajoznawstwa, 

3) Ogłoszenia otwartego konkursu ofert nr 3/2016 na wykonanie zadań publicznych związanych 
z realizacją zadań Gminy w 2016 roku w zakresie działalności na rzecz osób 
niepełnosprawnych,  

4) Szkolenia z zakresu BHP oraz powołania komisji egzaminacyjnej, 
5) Przedłużenia powierzenia stanowiska Dyrektora Gimnazjum im. Feliksa Kikulskiego w 

Michalu. 
Zawarłam też następujące umowy: 

1) Z Firmą „EKOMEL” z Chojnic na wykonanie 15 podejść i odpływów do wybudowania 
instalacji kanalizacji sanitarnej na osiedlu cywilnym w Grupie za kwotę 12.300,00 zł. Dodam, 
że są to zadania wynikające z problemów, które pojawiły się w trakcie, kiedy remontowaliśmy 
kanalizację. 

2) Z Firmą „ŻANA” z Warlubia na utwardzenie drogi gminnej z pokruszonego gruzu frakcji od 0 
do 63 mm w miejscowości Wiąskie Piaski o łącznej długości 500 mb i szerokości 4,5 mb 
warstwą minimum 10 cm za kwotę 14.500,00 zł. Musimy dokończyć jeden odcinek drogi w 
Wiąskich Piaskach, którego nie zrobiliśmy w zeszłym roku, ponieważ mieliśmy inaczej 
wytyczoną drogę aniżeli wskazywałyby na to mapy. Sytuacja została przez nas wyjaśniona, 
rozwiązana i teraz po prostu ten fragment kończymy.  

3) Z Przedsiębiorstwem Budowy Dróg ze Starogardu Gdańskiego na realizację zadania 
„Przebudowa drogi gminnej, dojazdowej do gruntów rolnych w granicach pasa drogowego o 
dł. 860 m w miejscowości Michale za kwotę 490.549,51 zł oraz z Panem Adamem Mellerem 
ze Świecia na sprawowanie nadzoru inwestorskiego w tym zadaniu za kwotę 8.000,00 zł, 
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4) Z Agencją Filmowo – Reklamową „AIMART” z Bydgoszczy na wykonanie filmu 
promującego tereny inwestycyjne w gminie Dragacz oraz wirtualnego spaceru po gminie za 
kwotę 14.000,00 zł. Będą to filmy i spacer, które pojawią się na naszej nowej stronie 
internetowej.  

5) Z Zakładem Usług Geodezyjno-Kartograficznych ze Świecia na wykonanie podziału działki 
gminnej nr 91/2 położonej obręb geodezyjny Stare Marzy na kwotę 2.500,00 zł (dotyczy to 
zamiany gruntów Pani Kiełbasa) oraz na wykonanie rozgraniczenia działek: 
- nr 18/2 obręb Michale (od wału przeciwpowodziowego do rzeki Mątawa), 
- nr 330/1 obręb Grupa (od rzeki Mątawa do miejscowości Górna Grupa), 
- część działki nr 184 obręb Górna Grupa (podjazd z działki nr 330/1 obręb Grupa) 
stanowiących własność Gminy Dragacz poprzez ustalenie i utrwalenie na gruncie granic i 
znaków granicznych za kwotę 16.200,00 zł. (Dotyczy to generalnie drogi Michale – G.Grupa, 
którą chcemy w przyszłym roku utwardzać, korzystając z dofinansowania z FOGR-u. Robimy 
takie rzeczy z wyprzedzeniem, ponieważ mamy już to doświadczenie, że jak zabieramy się za 
utwardzenie drogi to okazuje się, że granice pasa drogi nie są wytyczone, albo wytyczone są 
błędnie. Takich błędów geodezyjnych w wytyczaniu dróg jest po prostu ogrom i dlatego zanim 
przystąpimy w ogóle do przygotowywania dokumentacji projektu utwardzania drogi musimy 
zacząć od ponownego wytyczania granic. Potem pojawiają się problemy, z którymi jest za 
późno sobie poradzić przygotowując się do konkursów i starając się o dofinansowanie). 

6) Z Firmą „BAZA” z Cierpic na przeprowadzenie rocznej kontroli stanu technicznego 
budynków Gminnej Przychodni w Dragaczu z siedzibą w Dolnej Grupie za kwotę 984,00 zł. 

7) Z Firmą „ENERGIA” z Grudziądza na sprawdzenie skuteczności ochrony 
przeciwporażeniowej oraz odgromowej budynków Gminnej Przychodni w Dragaczu z 
siedzibą w Dolnej Grupie za kwotę 861,00 zł. 

8) Z Zespołem Muzycznym „CONTRAST” na obsługę muzyczną „Święta Pomidora” w Wielkim 
Lubieniu za kwotę 1.000,00 zł.  

9) Z Panem Januszem Niezbrzyckim na sporządzenie „Szczególnych Wymagań Bezpieczeństwa„ 
oraz „Procedur Bezpiecznej Eksploatacji” TI systemu TI przeznaczonego do przetwarzania 
informacji niejawnych o klauzuli „ZASTRZEŻONE” za kwotę 3.000,00 zł, 

10) Z Firmą „WOL-REM” z Grudziądza na wykonanie remontu świetlic wiejskich w sołectwach 
Bratwin oraz Mniszek za kwotę 9.738,00 zł, 

11) Z Firmą Handlowo – Usługową Elżbieta Kulaszewska z Górnej Grupy na uporządkowanie 
terenu na placu zabaw w Górnej Grupie za kwotę 5.500,00 zł. 

12) Z Panią Dorotą Dziekan oraz Panem Józefem Kornackim na adopcję psa ze schroniska w 
Węgrowie wyłowionego z terenu Gminy Dragacz. 

Ponadto: 
Zawarłam umowę z Urzędem Marszałkowskim Województwa Kujawsko-Pomorskiego na 
dofinansowanie z PROW „Rozbudowy drogi gminnej nr 0537013 od drogi powiatowej nr 1254C” w 
wysokości 373.961,00 zł. Wartość całkowita projektu zgodnie z wnioskiem wynosi 605.475,56 zł. 
13 maja 2016 r. firma INSTAL z Lubichowa złożyła odwołanie w Krajowej Izby Odwoławczej przy 
Urzędzie Zamówień Publicznych w Warszawie w przetargu na: „Budowę sieci wodociągowej wraz z 
przyłączami we Fletnowie”. W związku z powyższym do czasu rozstrzygnięcia odwołania przez KIO 
zawieszeniu uległ termin zawarcia umowy na roboty budowlane z wybranym wykonawcą oraz 
realizacja robót. Wiemy już, że KIO odrzuciło wniesione odwołanie i w niedługim czasie będzie 
podpisana umowa z wyłonionym wykonawcą, czyli Firmą MZPS „Przewierty” Wejherowo na kwotę 
1.450.000,00 zł, czyli mamy prawie tak około 1.600.000,00 zł oszczędności w porównaniu z 
kosztorysem na budowie wodociągu we Fletnowie. 
Została nabyta na rzecz Gminy Dragacz działka nr 290 o powierzchni 0,13 ha, położona w obrębie 
geodezyjnym Dragacz od Pana Eugeniusza Salczyńskiego za kwotę 26.000,00 zł. To jest ta działka, o 
którą wnioskowała Rada Sołecka w Dragaczu, na której mieszkańcy chcą umiejscowić plac zabaw i 
siłownie zewnętrzną. 
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Dnia 17 maja 2016 roku ogłosiłam otwarty konkurs ofert nr 2/2016 na wykonanie zadań publicznych 
związanych z realizacją zadań Gminy w 2016 roku w zakresie turystyki i krajoznawstwa w formie: 
- organizacji wycieczek dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Dragacz, 
- organizacji festynów, biesiad lub zajęć świetlicowych dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy 
Dragacz.  
Wysokość środków publicznych przeznaczonych na to zadania wynosi 5.000, zł. Termin składania 
ofert wyznaczony został na 7 czerwca 2016 roku.  
Dnia 17 maja 2016 roku ogłosiłam otwarty konkurs ofert nr 3/2016 na wykonanie zadań publicznych 
związanych z realizacją zadań Gminy w 2016 roku w zakresie działalności na rzecz osób 
niepełnosprawnych w formie: 
- organizacji wycieczki integracyjnej dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Dragacz, 
- organizacji festynu lub biesiady integracyjnej dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Dragacz.  
Wysokość środków publicznych przeznaczonych na to zadania wynosi 5.000, zł. Termin składania 
ofert wyznaczony został na 7 czerwca 2015 roku.  
Rozpatrzyłam pozytywnie 1 wniosek o umorzenie opłaty za odbiór i gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na kwotę 297,00 zł i 1 wniosek o rozłożenie na raty na kwotę 216,00 zł. 
Poza tym odbyły się następujące spotkania, w których brałam udział ja bądź podczas mojego urlopu 
Pani Sekretarz: 
28.04. – Pani Sekretarz Ewa Dłużyńska wzięła udział w uroczystości z okazji Święta Konstytucji 3 
maja w Szkole Podstawowej w Grupie, 
5.05. – uczestniczyła w uroczystości oraz koncercie okolicznościowym w związku z obchodami 
Święta Konstytucji 3 maja w Szkole Podstawowej w Dragaczu, 
02.05. – Pani Sekretarz uczestniczyła również w mszy polowej oraz w uroczystości z okazji Dnia 
Strażaka w Wielkim Stwolnie, 
17.05. – już ja brałam udział w negocjacjach dotyczących podziału funduszy unijnych w ramach 
Strategii Powiatu Świeckiego, 
17.05. – również odbyło się zebranie w Gimnazjum w Michalu podsumowujące wyniki ankiet, które 
przeprowadziliśmy w placówkach oświatowych w naszej gminie, 
18.05. – brałam udział w zebraniu sołeckim w Mniszku, 
19.05. – w zebraniu sołeckim w  Górnej Grupie, 
20.05. – uczestniczyłam w Familijnym Piątku w Szkole Podstawowej w Grupie, 
21.05. – odbył się XI Zjazd ZOSPRP w Dragaczu, 
23.05. – uczestniczyłam w zebraniu sołeckim w Grupie na osiedlu cywilnym, 
24.05. – odbyło się zebranie podsumowujące wyniki ankiet w Szkole Podstawowej w Dragaczu, 
25.05. – w Toruniu wraz z Panią Skarbnik podpisywałyśmy umowę w sprawie dofinansowania do 
budowy drogi z PROW-u, 
25.05. – również odbyło się w Szkole Podstawowej w Grupie - zebranie z mieszkańcami Grupy w 
sprawie budowy kotłowni,  
30.05. – odbyło się w przedszkolu zebranie podsumowujące wyniki ankiet, 
02.06. – wraz z Panem Inspektorem z Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich 
Panem Krystianem Żłobińskim i z Panem Mecenasem Łukaszem Kurkiem uczestniczyliśmy w 
posiedzeniu Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie. Już mamy na piśmie potwierdzenie, że 
odwołanie zostało oddalone, więc przystępujemy, tak jak mówiłam wcześniej do realizacji inwestycji 
pod nazwą budowa wodociągu we Fletnowie.  
3-5.06 – odbyły się Dni Dragacza, jak Państwo wiecie w piątek zaczęły się one meczem oldboysów i 
drużyny strażackiej w Wielkim Lubieniu, w sobotę odbył się festyn rodzinny z licznymi atrakcjami na 
terenie stadionu w Górnej Grupie, w niedziele natomiast odbyły się mecze orlików o puchar Wójta 
Gminy Dragacz i zawody otwarte, II otwarty trening wakacyjny, czyli zawody jeździeckie na terenie 
Gminy Dragacz, też o puchar Wójta Gminy Dragacz i z tego miejsca przede wszystkim chciałabym na 
ręce Pani Dyrektor podziękować i Pani i wszystkim pracownikom GOKSiR-u za wspaniale 
przygotowanie Dni Dragacza. Na pewno było to przedsięwzięcie, które wymagało od was ogromnego 
nakładu pracy. Dziękujemy. Pozostaje tylko po raz kolejny żałować, że nie wszyscy radni i nie 
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wszyscy sołtysi w nich uczestniczyli. Dlatego za rok wprowadzimy listę obecności. Muszę pogrozić, 
bo już drugi rok proszę i nic niestety z tego nie wynika.  
06.06. – w Szkole Podstawowej w Grupie odbyło się zebranie podsumowujące wyniki ankiet, 
07.06. – spotkaliśmy się wraz z Panem Przewodniczącym Rady, Przewodniczącym Komisji Rolnej 
Panem Ryszardem Piłatem i Rafałem Pilarskim z przedstawicielami Rady Sołeckiej w Grupie na 
osiedlu cywilnym w sprawie budowy boiska, 
08.06. – spotkaliśmy się z przedstawicielami mieszkańców Grupy osiedle wojskowe w sprawie 
budowy kotłowni. Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za złożone sprawozdanie z 
działalności między sesjami.  
Do pkt 6 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – obecnie przystępujemy do punktu 
6, zgłaszanie wniosków i interpelacji. Proszę Radnych o zgłaszanie wniosków i interpelacji.  
Radny Pan Mieczysław Galanty – Panie Przewodniczący, wysoka Rado, mam pytanie do Pani Wójt.  
Pani Wójt czy mógłbym prosić o lekką, taką skróconą wersję informacji na temat, na jakie fundusze  
żeśmy się załapali do tej pory i na co możemy jeszcze w tym roku liczyć ewentualnie, jako gmina?  
Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, czy jeszcze ktoś z Radnych chce 
zabrać głos? Pani Radna Dembińska. 
Radna Pani Dorota Dembińska – ja mam trzy wnioski. Pierwszy wniosek dotyczy sprawy, o której 
rozmawialiśmy kilkukrotnie i w ubiegłym tygodniu również bardzo prosiłabym o zorganizowanie 
spotkania w sołectwie Mniszek dla mieszkańców Mniszka i Nowych Marzów w związku z planowaną 
budową S5 z wykonawcą, czyli firmą włoską Pizzarotti i prosiłabym o przygotowanie dokumentacji 
odnośnie tej budowy to znaczy, podejrzewam, że wykonawca będzie dysponował, ale  
żebyśmy jako mieszkańcy dostali dokumentację i dokładnie się z tym zapoznali. Drugi wniosek jest  
to prośba o udostępnienie dokumentacji odnośnie budowy planowanej S5, zmian, które zostaną 
wprowadzone na naszym terenie, z planem takim sytuacyjnym, a także z korespondencją pomiędzy  
Urzędem Gminy w Dragaczu a Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad i wszystkimi tymi, 
takimi odpowiedziami już wiążącymi, pisemnymi celem przedłożenia tego w biurze Rzecznika Praw 
Obywatelskich dr Adama Bodnara. I trzecia to jest sprawa śmietników przy drodze krajowej nr 91. W 
lutym otrzymałam pismo, że zostaną one do końca lutego postawione. Jest czerwiec nadal ich tam nie 
ma. Nr 91 to są przystanki te PKS-u przy drodze krajowej. Także bardzo dziękuję. Radny Pan Ludwik 
Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję, czy ktoś z radnych chciałby zabrać  
głos? Pan Radny Chabucki. 
Radny Pan Marcin Chabucki  – Pani Wójt ja bym miał taki wniosek, taką prośbę, bo w ubiegłym roku 
zaczęliśmy nad tym analizować placówki nasze oświatowe, szeroko omawialiśmy gimnazjum, były 
ankiety. No i wynika jednak z tego wszystkiego, że takim dominującym problemem dla dzieci na tych 
egzaminach jest jednak język angielski.  No i mamy te analizy, wszystko, diagnozę pomaga 
to oczywiście radom pedagogicznym, ale też chciałbym żebyśmy pomogli, już powoli zaczęli 
pomagać. Chciałbym żebyśmy w tym roku w budżecie na te 4 miesiące od września do grudnia 
poszukali jakieś oszczędności i w sierpniu na sesji zagwarantowali te pieniądze. Chociaż żebyśmy 
podzielili na grupy angielski, chociaż w III klasie gimnazjum. Żeby te klasy w gimnazjum, które się 
przygotowują do tego egzaminu, żeby można było już je podzielić na grupy. Musielibyśmy jak gdyby 
dać Pani Dyrektor SAPO takie zielone światło. No, bo jak w sierpniu przygotujemy te zmiany, 
poszukamy. Myślę, że Pani Dyrektor SAPO może jakieś oszczędności u siebie w budżecie znajdzie. 
Będzie za chwilę realizacja budżetu za pół roku. W sierpniu będzie trudno, już plan będzie  
ułożony żeby kogoś znaleźć, żeby się zastanowić może dać takie zielone światło Pani Dyrektor, żeby 
chociaż te III klasy przed tym egzaminem już mogły na grupy się uczyć języka angielskiego. Radny 
Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Kto jeszcze z Radnych? Pani  Radna 
Karolina Kuchta.  
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Radna Pani Karolina Kuchta – ja mam pytanie do Pani Wójt, kiedy będą rozpoczęte planowane 
inwestycje te z funduszu soleckiego? To znaczy, kiedy zaczniemy robić plac zabaw w Dragaczu i 
innych i siłownie? Przepraszam. I kiedy jest planowana ta inwestycja oznaczenia posesji tych dróg i 
trzecia taka prośba to jest ponowienie wniosku o remont drogi wojewódzkiej, ponieważ tak się złoży, 
że ten odcinek nieszczęsny od mostu do Lubienia zostanie w takim stanie, jakim jest. Cała pozostała 
droga będzie remontowana, jeżeli ja dobrze wiem, od Lubienia do Zajączkowa, tutaj w stronę 
Bratwina już remont został przeprowadzony. No nieszczęsne te sprawy, kto tym zarządza, tak. Trzeba 
by było po prostu pomyśleć, w jakiś sposób dotrzeć może do Zarządu Wojewódzkiego Dróg. 
Dziękuje.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Kto jeszcze z Radnych chciałby 
zabrać głos w tej części porządku obrad? Jeszcze raz Pani Radna Dembińska. Proszę.  
Radna Pani Dorota Dembińska– ja tutaj chciałam się odnieść jeszcze do wniosku Pana Radnego 
Marcina Chabuckiego. Na komisji oświaty myśmy też to podnosili. I również godzinę informatyki w 
klasach I-III. Ponadto pomoc nauczyciela, żebyśmy naprawdę zabezpieczyli środki, bo sytuacja 
będzie trudna.  Dziękuję. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać 
głos? Nie widzę. Proszę o zabranie głosu Panią Wójt Gminy. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – po kolei może najpierw pytania Pana Galantego. Właśnie, jeśli 
chodzi o dofinansowanie, które zdobyliśmy nie podam z pamięci Panu kwot, bo ich nie pamiętam, ale 
na pewno w tym roku dzięki dofinansowaniu ze „schetynówek” po raz pierwszy nasza gmina uzyskała 
dofinansowanie ze „schetynówek”. Kończymy drogę ul. Pocztową i Piaskową 
w Górnej Grupie. Dzięki dofinansowaniu z PROW-u będziemy realizowali I etap „drogi lubelskiej” w 
Michalu. Też po raz pierwszy takie dofinansowanie gmina pozyskała. Dzięki dofinansowaniu z 
FOGR-u, funduszu ochrony gruntów rolnych, będziemy realizowali II etap utwardzenia „drogi  
lubelskiej” w Michalu, czyli to są trzy utwardzone drogi w tym roku. Wszystkie trzy z 
dofinansowaniem zewnętrznym. FOGR pozyskaliśmy już drugi raz. W zeszłym roku po raz pierwszy 
zrobiliśmy ulicę Piaskową w Górnej Grupie, dwa odcinki. A w tym roku tak jak powiedziałam trzeci 
odcinek ulicy Piaskowej i tu się możemy pomylić, bo są właściwie trzy ulice Piaskowe, które się tak 
samo nazywają. Trzeci odcinek Piaskowej i Pocztowej kończymy już ze „schetynówki”. Te trzy drogi. 
Mamy obietnice ze strony Pana Marszałka, że do końca czerwca, czyli do końca II kwartału zostanie 
rozpisany konkurs na budowę przedszkoli. Startujemy w tym konkursie. Mamy przygotowaną 
dokumentację konkursową. Z negocjacji, które były prowadzone w sprawie funduszy unijnych w 
powiecie świeckim, w ramach strategii powiatu świeckiego mogę powiedzieć, że nasze przedszkole 
na cały powiat świecki plasuje się na drugim miejscu. Właściwie moglibyśmy spokojnie rywalizować 
o miejsce pierwsze, no, ale Warlubie buduje bardzo malutki oddział, same nowe miejsca, więc tam 
kwota nawet dofinansowania jest niewielka. Oni walczą o troszeczkę więcej jak  500.000,00zł. Nasz 
jest drugi projekt taki duży, poważny żebyśmy mogli się uplasować na II miejscu i żebyśmy w tym 
konkursie spełnili jak najwięcej kryteriów. Żebyśmy mieli szanse te pieniądze pozyskać 
postanowiliśmy takie, jak już rozmawialiśmy wcześniej podzielić budowę przedszkoli na II etapy, 
zaczynamy od budowy przedszkola w Grupie. Dragacz traktujemy, jako etap II. To, że wyłączamy 
Dragacz, do którego byśmy przenieśli miejsca z Górnej Grupy sprawia, że budujemy przedszkole, w 
którym powstają w 100% nowe miejsca. To nam daje dużo dodatkowych punktów. Dzięki temu 
jestem przekonana, że jak tylko konkurs zostanie rozpisany, to my w tym konkursie na 99% żeby nie 
zapeszać, przejdziemy. Uważam, że bardzo dobrze jesteśmy też przygotowani do konkursu, który 
zgodnie z harmonogramem Pana Marszałka ma być w lipcu ogłoszony na termomodernizację ośrodka 
zdrowia. To jest kolejny konkurs, w którym stajemy w tym roku i stajemy również do konkursu o 
dofinansowanie budowy III etapu budowy kanalizacji w Dragaczu. Też uważam, że jesteśmy 
przygotowani i mamy szanse na dofinasowanie. Czyli w tym roku 6 jak gdyby konkursów, z których 
pozyskaliśmy łącznie, czy pozyskamy, bo na razie nie będę jeszcze podsumowywać. Poczekajmy 
niech się te konkursy przede wszystkim odbędą. Oby nie były przesunięte. To jest 6 myślę 
konkursów, które naprawdę będą bardzo dużym zastrzykiem gotówki dla Gminy. Nie udało nam się 
dostać dofinansowania w konkursie ministerialnym, Ministerstwa Kultury na remont GOKSiR-u. 
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Bardzo nam na tym zależy, ale niestety wniosków było przeszło 500, a tylko chyba 56, jak dobrze 
pamiętam, dostało dofinansowanie. Pula finansowa była niewielka, ale się nie poddajemy. Będziemy, 
jeżeli zostanie konkurs z PROW-u ogłoszony, też będziemy próbowali i jeśli się nie uda, to będziemy 
próbowali za rok w tym samym konkursie ministerialnym. Wykorzystamy wszystkie konkursy zanim 
poproszę Państwa ewentualnie żebyśmy sfinansowali to ze środków własnych, ale najpierw 
próbujemy gdzie się da. Także na 7 konkursów, powiedzmy w jednym się nie udało, 3 się udały, a 3 
przed nami i jestem pewna, że będzie dobrze. Pani Dorota Dembińska pytała o S5 o dokumentację. 
Tutaj chciałabym Państwu wyjaśnić, że tak jak mówiłam na poprzednich sesjach, byłam na 
wszystkich spotkaniach organizowanych przez Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w Bydgoszczy Pana Jagodzińskiego. Na każdym spotkaniu, jest to odnotowane w 
protokołach z tych spotkań mówiłam o Mniszku, mówiłam o tym żeby zapewnić mieszkańcom 
Mniszka i Nowych Marz dostęp komunikacyjny do Grudziądza, do Świecia, żeby nie utrudniać 
mieszkańcom życia. Pan Dyrektor zawsze odpowiadał w ten sam sposób, że mamy być spokojni 
odpowiadał wszystkim gminom. Ponieważ budowa S5 jest podzielona na, nie chce wymyślać, ale 
chyba na 7 etapów albo 8 i każdy z etapów będzie wystawiony w przetargu na zasadzie „zaprojektuj i 
wybuduj”. Ponieważ zaprojektuj, więc Pan Dyrektor mówił nam: nie będę z Państwem rozmawiał o 
projekcie, bo o projekcie będziecie rozmawiali z tymi, którzy wygrają przetarg i nas osobiście 
zapewnił, że wszyscy, którzy przetarg wygrają będą przyjeżdżali do gmin i będą rozmawiali. I tak się 
stało. Przetarg wygrała włoska firma „PIZZAROTTI” przyjechali do gminy rozmawiać i w trakcie tej 
rozmowy okazało się, że pewne strategiczne decyzje zapadły w roku 2009 i 2010, bo wtedy została 
wydana decyzja oddziaływania na środowisko i wtedy powstał program funkcjonalno-użytkowy, 
stworzony przez Generalną Dyrekcję. I ten program zakładał od samego początku, że włączyć się do 
ruchu na S5 będzie można nie w Nowych Marzach i nie w Świeciu, tylko pośrodku drogi w 
Sartowicach. I cały problem właściwie polega teraz dla mieszkańców Mniszka na tym, że jeżeli będą 
chcieli jechać w stronę Świecia, to pojadą sobie serwisówką, w Sartowicach włączą się na S5 i jadą do 
Świecia, ale jak będą chcieli jechać do Grudziądza, to albo będą musieli jechać przez Grupę, albo 
przez na przykład Nowe Marzy i Wielkie Stwolno, ale nie włączą się bezpośrednio do ruchu na tak 
zwanej „jedynce”. Będzie, co jest ważne, będzie taki wiadukt ponad „jedynką” łączący Nowe Marzy z 
Mniszkiem i to jest ważne, że ten ruch komunikacyjny nie zostanie zerwany. Będzie to wiadukt i dla 
samochodów i dla pieszych i jedyne właściwie proszę Państwa, o co przyjechali nas przedstawiciele 
PIZZAROTTI zapytać, to przyjechali nas zapytać czy chcemy mieć przystanek po lewej, czy po 
prawej stronie wiaduktu. I to jest wszystko. Przywieźli nam mapy, które ja oczywiście mogę 
udostępnić. Panowie wytłumaczyli nam w sposób myślę bardzo kompetentny, dlaczego nie może być 
mowy, bo ja zadałam pytanie, po co wymyślać wjazd na S5 w Sartowicach, między Świeciem a 
Nowymi Marzami, przecież wystarczyło ten wjazd zaplanować w Nowych Marzach. Tak. W Świeciu 
ludzie jadą albo do Grudziądza, albo w stronę Bydgoszczy, albo w stronę Torunia. Po co oni mają się 
cofać do Sartowic, im jest to niepotrzebne. My musimy dojechać. Najlogiczniejsze byłoby gdyby 
wjazd na S5 był w Nowych Marzach. Ale Panowie nam wytłumaczyli i że są przepisy krajowe, które 
na pewno nie pozwolą na to, żeby drogi gminne łączyć z drogami szybkiego ruchu i nie ma takiej 
opcji żeby z drogi gminnej wjechać sobie na drogę szybkiego ruchu. Na to centralne przepisy nie 
pozwalają i jakość, klasa naszych dróg nie pozwala na to, żeby ten zjazd był w Nowych Marzach. W 
ogóle budowa S5 zaczyna się, jak gdyby od momentu, gdzie stoją przystanki autobusowe i w ogóle 
nie dotyka węzła autostradowego. Panowie powiedzieli, że to jest problem, z którym oni się spotykają 
w całej Europie, że mieszkańcy generalnie, mieszkańcy kraju chcą mieć drogi szybkiego ruchu, widzą 
potrzebę żeby istniały, zależy nam na tym, natomiast w tych małych miejscowościach, które na tym 
cierpią jest opór i jest bunt, ale w skali kraju i Europy, no to nie jest problem. Generalnie 
usłyszeliśmy, że zyski wynikające z tego, że te drogi szybkiego ruchu mamy są tak duże, że te 5 
kilometrów w jedną, czy w drugą stronę no nie może być takim argumentem, dla których ktoś będzie 
przerabiał cały projekt. I w ogóle Panowie powiedzieli nam, że to jest wielki, wielki ukłon w stronę 
naszych mieszkańców i mieszkańców Świecia, że w Sartowicach wjazd będzie, bo przepisy 
generalnie mówią o tym, że takie wjazdy, zjazdy są co 25 kilometrów, a nie co 5, czy co 10 
kilometrów, czy co 15. Ale są otwarci na spotkanie, bo ja pytałam czy zgodzą się na spotkanie z 
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mieszkańcami, powiedzieli, że jeżeli mieszkańcy będą zainteresowani nie ma problemu przyjadą, 
wytłumaczą, odpowiedzą na każde pytanie. Ja myślę, że całą dokumentację oczywiście łącznie z 
korespondencją możemy udostępnić. Nie ma żadnego problemu. Zrobimy to. Myślę, że tutaj trzeba 
będzie proszę Państwa raczej iść w kierunku zadbania o jakość dróg gminnych, żeby ta komunikacja 
była zachowana. Mamy przecież drogę z Nowych Marz do Stwolna ona jest w stanie takim, jakim 
jest. Jeśli o nią lepiej zadbamy i docelowo na przykład przeznaczymy na utwardzenie z 
dofinansowania z FOGR-u to może się okazać, że to będzie najprostsza droga do Grudziądza dla 
mieszkańców z Mniszka, czy Nowych Marz. Poza tym od 1 stycznia 2017 roku obowiązuje nowa 
ustawa o transporcie publicznym. Pan Marszałek ma wojewódzki plan transportowy i w tym planie, 
już wcześniej, dużo wcześniej umieścił kurs, bo te kursy, które przez Marszałka zostaną w planie 
umieszczone mają szanse na dofinansowanie do biletów ulgowych. A wiadomo, że transportem rządzi 
ekonomia, jak nie będzie dofinansowania do biletów ulgowych, to nikt takimi liniami nie będzie 
jeździł i one siłą rzeczy nie będą miały racji bytu. Więc ważne jest żeby Marszałek jakąś linię 
strategiczną, ważną dla województwa w tym transporcie umieścił i Pan Marszałek umieścił linię 
proszę Państwa Grudziądz, Grupa, Mniszek, Świecie. Nam przesłano ta propozycję i myśmy w 
odpowiedzi napisali, że w gminie Dragacz mamy miejscowość Dolna Grupa, Górna Grupa i Grupa i 
że prawdopodobnie nastąpił błąd językowy, bo nam przez myśl nie przeszło, że autobusy będą jechały 
Grudziądz- Grupa-Mniszek. I tego do tej pory nie wiemy, bo nikt tego do końca nie wyjaśnił. Ale 
odpisaliśmy i wyjaśniliśmy, że mamy trzy miejscowości, w których w nazwie pojawia się Grupa i że 
prosimy żeby tak uwzględnić plan transportowy żeby to się też nie skończyło tak proszę Państwa, że 
przez Górną Grupę nie będzie jechał autobus, bo Dolna Grupa do ronda jeszcze ewentualnie sobie 
dojdzie tak i pojedzie przez Grupę do Mniszka i do Świecia, a Górna Grupa? Więc tutaj też brakuje 
nam czytelnej informacji i odpowiedzi i ze strony Marszałka. To się właściwie powinno teraz zacząć 
wyjaśniać, ale trzymamy rękę na pulsie i oczywiście sprawy nie lekceważymy. Kolejne pytanie Pani 
Doroty. Śmietniki, otrzymaliśmy odpowiedź przekazaliśmy. Skoro śmietników jeszcze nie ma, 
będziemy monitować. Dzisiaj dzwonił Pan, szkoda, że szybciej Pani nie mówiła, dzisiaj dzwonił Pan 
z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych poinformować, że została odebrana ścieżka rowerowa w 
poniedziałek od ronda do Urzędu i że na dniach Generalna Dyrekcja przystępuje do montażu barierek 
oddzielających ścieżkę od drogi nr 16, ale zadzwonię, albo napiszemy jeszcze raz, przypomnę o 
śmietnikach. Myślę, że telefon zadziała szybciej. Trzecia osoba, to był Pan Chabucki? Tak. Pan mówił 
o analizie wyników i ankiet przeprowadzonych w placówkach oświatowych. Dzisiaj spotkałyśmy się 
z Panią Dyrektor Pernak, z Dyrektorami szkół, rozmawialiśmy o tym.  Mówiliśmy o tych wynikach i 
o tym właśnie, że problem języka angielskiego i matematyki, tych wyników trochę słabszych niż w 
przypadku innych przedmiotów, jest problemem, który dotyczy i szkoły w Dragaczu i szkoły w 
Grupie, szkół podstawowych i gimnazjum i że bardzo bym prosiła grono pedagogiczne, żeby po 
przeanalizowaniu wszystkich wyników z ankiet, grono pedagogiczne żeby wy ciągnęło z tego jakieś 
wnioski do dalszej pracy i chciałabym, bo to, że nie ma podziału na grupy, to był taki mój pomysł, że 
to jest może przyczyna, ale chciałbym też jeszcze usłyszeć od nauczycieli czy potwierdzają, czy 
rzeczywiście uważają, że jest to potrzebne i wszystkie wnioski, jakie grono pedagogiczne z każdej 
szkoły będzie miało nam do przekazania, prosiłam żeby te wnioski do nas wpłynęły we wrześniu i 
żebyśmy mogli na przyszły rok odpowiednio zaplanować wydatki. Już reagujemy chciałam 
powiedzieć, bo z ankiet w przedszkolu wyszło, że skoro nie budujemy przedszkola w Dragaczu, to 
rodzice na zebraniu prosili o remont chociażby taki no, szybki remont łazienki, bo była w takim 
stanie, że dzieci wręcz nie chciały korzystać z tej łazienki. Była rzeczywiście nieprzyjemna. Więc 
znaleźliśmy rozwiązanie i w lipcu zostanie łazienka, toaleta dla dzieci wyremontowana. Rodzice też 
monitowali, że plac zabaw nie spełnia jakichkolwiek norm, nie ma atestów, jest w koszmarnym stanie, 
to ja się podejrzewam w latach 70-tych na takich placach zabaw bawiłam, więc na pewno też 
przedstawię Państwu w propozycji do budżetu gminy w przyszłym roku zamontowanie nowego placu 
zabaw, bo nawet, jeśli wybudujemy przedszkole w Dragaczu, nie nawet, tylko jak wybudujemy, to ten 
plac zabaw będzie można przenieść, więc to nie będzie inwestycja bezsensowna myślę. A jeśli chodzi 
o angielski, to myśmy się zastanawiały też z Panią Dyrektor Pernak, czy można myśleć o takich 
rozwiązaniach od września skoro dyrektorzy mają siatkę organizacyjną godzin przygotowaną 
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prawdopodobnie, ale jeszcze w sierpniu zawsze się nad nią pracuje, prawda, jak patrzę na dyrektorów. 
Więc jeśli będą takie głosy z Państwa strony, ze warto w tej klasie już od września to prosimy o 
kontakt z nami i będziemy się zastanawiali, jak to zrobić, żeby chociaż w III klasach przed 
przygotowanie do testu gimnazjalnego już ten podział wprowadzić. I od razu w takim razie Państwa 
informuję, że podział na grupy, taki zgodny z ustawą, czyli jeżeli w klasie jest powyżej 24, albo 
więcej uczniów, to jest podział wynikający z ustawy i finansowany z budżetu państwa. Tak. 
Dostajemy na to pieniążki. Natomiast, jeśli zdecydujemy się na taki podział w klasach mniejszych to 
płacimy za to sami. Ale zrobimy, co się da żebyśmy mogli to jakoś rozwiązać. Ma Pan rację, że nie 
ma sensu czekać. I czwarte pytanie. Fundusz sołecki, oznaczenie posesji, droga wojewódzka.  Jeśli 
chodzi o fundusz sołecki Pani Kasia Kaczmarek, która się tym zajmuje i Pani Ania Ośko cały czas 
pracują. Wystosowujemy zapytania o cenę. Jeśli chodzi chociażby o siłownie zewnętrzne, mamy już 
wyłonionych tych producentów, którzy są najkorzystniejsi, więc cały czas jest to wszystko w toku. 
Myślę, że w wakacje do lipca powinny te siłownie stanąć. Nie wiem czy do lipca, czy w lipcu. 
Zakupiono już ławki, więc no pracujemy nad tym. Mamy świadomość, że fajnie, jakby na wakacje to 
już stało, żeby się nie pojawiło we wrześniu. Jeśli chodzi o oznaczenie posesji też w wakacje chcemy 
to zlecić w lipcu, a jeśli chodzi o drogę wojewódzką, to mówi Pani o tej drodze od mostu w kierunku 
Lubienia i od Lubienia w kierunku Zajączkowa mamy drogę powiatową. Wiemy, że powiat będzie ją 
na nowo modernizował.  Zostanie nam tak naprawdę właśnie ten odcinek od Lubienia do mostu. 
Myśmy, tak jak proponowałam i Pan Sołtys Dragacza i Pani Sołtys z Lubienia i z Zajączkowa zostały 
zebrane podpisy, poszła petycja do Marszałka. Ja powiem, czego się dowiedziałam z rozmowy z 
Panem Dyrektorem Dróg Powiatowych Panem Melerem. Pan Meler mówił, że nawet myślał o tym, 
żeby wystąpić do województwa o to żeby województwo przekazało drogę powiatowi. I myślę, że to 
by było świetne rozwiązanie, bo powiat ma plan utwardzania dróg i jest bardzo konsekwentny w jego 
realizacji. Więc nawet jakby ją umieścili w planie za 10 lat, to wiemy, że za 10 lat to będzie zrobione. 
Województwo na razie nie ma pieniędzy, nie ma planów i najgorsze jest to, że drogi nie odda. 
Dlatego, że w Lubieniu naprzeciwko Cytadeli jest taki jakby port, jak tam Państwo byliście, taki na 
wypadek „W” myślę. To jest obiekt wojskowy. Droga ma charakter strategiczny od mostu do tego 
miejsca, gdzie ewentualnie myślę, że może funkcjonować jakiś most pontonowy na wypadek 
zagrożenia, bo to jest naprzeciwko Cytadeli. Droga ma charakter strategiczny, więc Wojewoda jej 
nigdy nie odda raczej i pewnie jej nigdy nie zrobi. Chyba, że będziemy, co roku, znaczy to jest mój 
pomysł, co roku pisać wnioski, poparte przez mieszkańców. Jeśli będziemy je adresować nie tylko, ja 
mówię Wojewoda, a właściwie myślę o Zarządzie Dróg Wojewódzkich i o Panu Marszałku, 
przepraszam. Jeżeli będziemy te nasze wnioski adresować i do Pana Marszałka i do Sejmiku 
Wojewódzkiego i będą od nas, co roku dostawali petycję z jakąś ilością podpisów no to albo nam się 
znudzi, albo im. Może w końcu zostanie to ujęte w jakimś planie. To wszytsko.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za udzielenie odpowiedzi 
na zgłoszone wnioski i interpelacje. Czy jeszcze ktoś z Radnych? Pan Radny Galanty zabierze głos. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Pani Wójt ja mam jeszcze jedno króciutkie pytanie. Była Pani na 
wizji lokalnej w Grupie odnośnie ścieżki rowerowej, czy jakieś informacje uzyskamy? 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – tak, właśnie, to jest konkurs, o którym zapomniałam 
powiedzieć. On też będzie w tym roku rozpisany. I w ramach OSI Grudziądz tam będziemy startować 
z projektem budowy ścieżki rowerowej od ronda w Dolnej Grupie do Grupy. Już wiemy i o tym 
Państwu też mówiłam, że mamy poważne problemy z umiejscowieniem ścieżki od momentu jak 
kończy się jak gdyby to skrzyżowanie prowadzące do szkoły róg drogi krajowej i ulicy Szkolnej w 
kierunku do końca Grupy osiedla cywilnego. Bardzo nam zależy żeby ta ścieżka jak gdyby do końca 
osiedla cywilnego. Dlatego chociażby tam dzieci chodzą do szkoły z osiedla cywilnego. Wzdłuż 
osiedla cywilnego nie ma chodnika, tak. Więc budując ścieżkę, tam byśmy na tym odcinku zrobili 
ścieżkę pieszo-rowerową i od razu byłby chodnik prowadzący do szkoły i bezpieczny i dzieci by nie 
było obawy ze sobie nogi połamią. Problemem jest tak, ten odcinek od ulicy Szkolnej do końca 
dworca PKP. Po prawej stronie jest mały wąski chodnik należący nie wiadomo do kogo, bo my już 
rok temu napisaliśmy do Marszałka prośbę żeby na nowo wytyczył granice i pas drogi. Do dzisiaj nie 
mamy odpowiedzi. Podobno przeznaczyli na to odpowiednie fundusze i mają to zrobić, ale tak 
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naprawdę nie powiem Państwu dziś czyj jest ten chodnik, czy jednostki wojskowej, czy on należy do 
pasa drogi wojewódzkiej. Na pewno jednostka nie zgadza się na przesunięcie płotu, bo ma swoje 
plany rozbudowy i musi być odległość zachowana budynków od płotu 4 metry. Z drugiej strony 
mamy PKP i poprosiłam o wizję lokalną, bo na wszystkie nasze pisma PKP odpowiadało, że nie 
można. Na tej wizji lokalnej ustaliliśmy tyle, że od dworca PKP do tej rampy, gdzie zaraz przy szosie 
zaczynają się płyty betonowe. Do tej rampy nie mają nic przeciwko temu. Natomiast tam, gdzie jest 
rampa tam ścieżki nie będzie można zlokalizować, bo to jest rampa również o strategicznym dla 
jednostki znaczeniu. I ostatnie ćwiczenia na przykład w Grupie pokazały jak ciężkie pojazdy tam były 
załadowane, wyładowane, tak, więc mamy pewien martwy punkt wzdłuż tej rampy, gdzie no nie 
wiem jedynym rozwiązaniem chyba były wiadukt, ale jeszcze będziemy w takim razie monitowali w 
kierunku jednostki wojskowej. Ja myślę, że tu też będzie nam potrzebna jakaś pomoc ze strony 
sołtysów i Grupy wojskowej i cywilnej. Płot, który stoi wzdłuż jednostki jest w fatalnym stanie. Ja go 
sfotografowałam. On wygląda tak jak by miał w każdej chwili runąć, a tamtędy chodzą dzieci do 
szkoły. Więc chyba warto jednak monitować może coś z tym płotem da się zrobić. No może, chociaż 
wąską ścieżkę może na tym odcinku. No będziemy cały czas dalej walczyć. Na pewno podzieliliśmy 
budowę tej ścieżki na dwa etapy. I etap, z którym stajemy do konkursu, bo musimy mieć gotową 
dokumentację żeby stanąć do konkursu. To jest niestety etap tylko do ulicy Szkolnej, ale z II etapu nie 
będziemy rezygnowali, tylko musimy uregulować kwestie którędy.   
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Czy jeszcze są wnioski lub 
interpelacje? Nie widzę. Dziękuję.   
Do pkt 7 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 7. To jest 
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 rok i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium 
dla Wójta Gminy. Materiały były omawiane, analizowane na posiedzeniach wszystkich komisji wraz 
z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącymi przedstawionego sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2015 rok. Poproszę Skarbnika Gminy Panią Lidię Piechocińską o 
zabranie głosu i krótkie wprowadzenie. 
Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińską – Panie Przewodniczący, szanowni Radni. Budżet za 2015 
rok został zrealizowany w następujących wysokościach. Powiem o ogólnych kwotach, bo w sumie te 
materiały Państwo otrzymaliście. Zostało to opublikowane i tak. Na planowane dochody budżetu po 
wszystkich zmianach, które były w 2015 roku dokonane, czyli na plan dochodów 25.495.046,50 zł, 
zostały wykonane 25.325.381,95 zł, to jest 99,33%. W tym dochody majątkowe na plan 1.253.893,00 
zł, zostały zrealizowane w wysokości: 1.240.132,30 zł, to jest 98,90%. Dochody bieżące na plan 
24.241.153,50 zł, zostały zrealizowane w kwocie 24.085.249,65 zł, to jest  99,36%.  Natomiast 
wydatki planowane w kwocie 27.129.939,45 zł, zostały zrealizowane w kwocie 24.316.994,07 zł,, to 
jest procentowo 89,63% i w tym: wydatki majątkowe na plan 4.425.302,48 zł,  zostały zrealizowane 
w kwocie 3.240.470,10 zł; to jest 73,23%. Natomiast wydatki bieżące na plan 22.704.636,97 zł; 
zostały zrealizowane w kwocie 21.076.523,97 zł, to jest 92,83 %. Natomiast ogółem planowany był 
deficyt na kwotę 1.634.892,95 zł. W wyniku realizacji dochodów tutaj ogólnie przedstawionych 
zamyka się sam budżet 2015 roku wynikiem dodatnim w kwocie  1.008.387,88 zł. Natomiast 
zobowiązania, czy kwota długu, zobowiązań długoterminowych na dzień 31 grudnia 2015 roku 
wynosi 720.219,50 zł. To są dwie pożyczki, które były zaciągnięte w latach wcześniejszych. Jedna na 
rozbudowę, czy budowę sieci wodociągowej w Dolnej Grupie, która była zaciągnięta, nie będę 
mówić, bo nie chcę dokładnie, w tym ona po prostu jest spłacana już od jakiegoś czasu. Następna 
pożyczka na kanalizację II etap w Dragaczu i nowa pożyczka, która została zaciągnięta w 2015 roku, 
w grudniu, jak dobrze pamiętam została pobrana, na budowę sieci kanalizacyjnej w Grupie. I ta 
zostanie pierwsza rata tej pożyczki spłaty następuje w miesiącu listopadzie 2016 roku. Ogólnie ja o 
budżecie bym miała tyle. Może Pani Wójt przedstawi otrzymaliśmy oczywiście opinię Regionalnej.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za skrócone 
sprawozdanie z realizacji budżetu za rok ubiegły. Obecnie poproszę Panią Wójt Gminy o 
przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy za rok ubiegły. 
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Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Uchwała nr 11/S/2016 Składu Orzekającego Nr 6 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dragacz za 2015 rok wraz z 
informacją o stanie mienia gminy.  
Uchwała Nr 11/S/2016 Składu Orzekającego Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z 
dnia 15 kwietnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Gminy Dragacz za 2015 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy – stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za przedstawienie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Dragacz za 
2015 rok. Zanim przejdziemy do przedstawiania przez Przewodniczących Komisji opinii dotyczącej 
projektu uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta poproszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
– Pana Radnego Marcina Chabuckiego o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej oraz opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie. Proszę bardzo. 
Radny Pan Marcin Chabucki – przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Dragaczu w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dragacz, który stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
Radny Pan Marcin Chabucki – przedstawił uchwałę Nr 8/Kr/2016 Składu Orzekającego nr 6 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2016 roku w sprawie opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Dragacz za 2015 rok, która 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu Przewodniczącemu Komisji 
Rewizyjnej za przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej oraz opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. Obecnie proszę Przewodniczącego 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie 
opinii dotyczącej projektu uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały nr XI/105/16 i udzieleniem absolutorium. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały nr 
XI/105/16 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały 
nr XI/105/16 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania Uchwała Nr XI/105/16 została 
przyjęta jednogłośnie, bezwzględną większością głosów, otrzymując następującą ilość głosów: 14 
- za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głos zabierze Pani Wójt. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – chciałam tylko podziękować za zaufanie i mam nadzieję, że nie 
zawiodę go w przyszłości. Dziękuję za takie pozytywne zaopiniowania absolutorium. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję.  
Do pkt 8 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 8. 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu gminy Dragacz. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. 
Ja tylko jeszcze przedstawię projekt uchwały w tej sprawie. Projekt uchwały powstał na prośbę 
Zarządu Gminnego Oddziału Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Dragacz, ponieważ strażacy, 
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ratownicy do tej pory otrzymywali ekwiwalent za udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych 10,00 zł na 
godzinę. Nie jest to duża odpłatność. Ustawodawca przewidział w ustawie o ochronie 
przeciwpożarowej 1/175 średniej krajowej. Na dzisiaj ta stawka maksymalna może wynosić 25,80 zł. 
W ramach tych środków, jakie posiadamy na sfinansowanie tego zadania proponujemy podnieść tą 
stawkę 15,00zł. Żeby zachęcić członków Ochotniczych Straży Pożarnych do udziału w akcjach 
ratowniczych i projekt uchwały nr XI/106/16 Rady gminy Dragacz z dnia 9 czerwca 2016 r. w 
sprawie ustalenia stawek ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 
Dragacz. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (tekst jednolity Dz.U. z 2016 r. poz. 446) oraz art. 28 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 
1991 roku o ochronie przeciwpożarowej (Dz.U. z 2016 poz. 191 z późn. zm.) uchwala się, co 
następuje: § 1. Stawkę ekwiwalentu za udział w działaniach ratowniczych w kwocie 15,00zł za 
godzinę. § 2. Stawkę ekwiwalentu za udział w szkoleniu organizowanym przez Państwową Straż 
Pożarną lub Gminę poza terenem gminy Dragacz, w kwocie 6,00zł za godzinę. Ta stawka jest w tej 
chwili obowiązująca. § 3. Stawkę ekwiwalentu za udział w szkoleniu organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub Gminę na terenie gminy Dragacz, w kwocie 3,00zł za godzinę. Ta 
stawka również była do tej pory. § 4. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. § 5. Traci 
moc uchwała nr XI/81/12 Rady Gminy Dragacz z dnia 25 kwietnia 2012 r. ustalająca stawki     
ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Dragacz. § 6. Uchwała 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko 
– Pomorskiego. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 
Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały nr XI/106/16. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały nr 
XI/106/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/106/16 w sprawie ustalenia stawek ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu gminy Dragacz? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/106/16 została przyjęta 
jednogłośnie, następującą ilością głosów, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, 
przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Do pkt 9 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 9. 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale Rady 
Gminy Dragacz Nr X/95/16 z dnia 26 kwietnia 2016 r. Materiały Państwo otrzymaliście, na 
posiedzeniach wszystkich komisji były one omawiane. Przedstawię projekt uchwały w tej sprawie.  
Projekt uchwały nr XI/107/16 z dnia 9 czerwca 2016 r. w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa w uchwale Rady Gminy Dragacz Nr X/95/16 z dnia 26 kwietnia 2016 r. Na 
podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2016 r. 
poz. 446 t.j.) Rada Gminy Dragacz uchwala, co następuje: § 1.  Uznaje się wezwanie Pana Wiesława 
Stachowskiego do usunięcia naruszenia prawa w uchwale Rady Gminy Dragacz nr X/95/16 z dnia 26 
kwietnia 2016 roku za zasadne. § 2. Zobowiązuje się  Wójta Gminy Dragacz do usunięcia usypanych 
progów zwalniających na działce nr 52 obręb Dragacz, stanowiącej drogę nr 0537011 oraz na 
działkach nr 91/1 i 91/4 obręb Dragacz, stanowiących drogę w miejscowości Dragacz w terminie do 
31 lipca 2016 roku. § 3.  Traci moc uchwała Rady Gminy Dragacz nr X/95/16 z dnia 26 kwietnia 
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2016 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dragacz. § 4.  Zobowiązuje się 
Przewodniczącego Rady Gminy do powiadomienia Pana Wiesława Stachowskiego o sposobie 
rozpatrzenia wezwania. § 5.  Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Dragacz. 
§ 6.  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Sprawą zajmowała się Komisja Rewizyjna 
poproszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Marcina Chabuckiego o przedstawienie opinii 
Komisji Rewizyjnej oraz wniosku Komisji w powyższej sprawie.  
Radny Pan Marcin Chabucki – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej, która stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Przewodniczącemu Komisji 
Rewizyjnej za przedstawienie opinii. Wniosek Komisji Rewizyjnej jest dalej idący, bo wnosi o 
likwidację progów na terenie wsi Dragacz, nie na wymienionych w projekcie uchwały trzech drogach 
gminnych, tylko mówię dalej jest idący, przewiduje usunięcie progów na terenie całej wsi. W związku 
z tym wniosek Komisji Rewizyjnej, który wnosi o likwidację progów zwalniających w miejscowości 
Dragacz do 31 lipca 2016 r. poddaje pod głosowanie. 
Wniosek Komisji Rewizyjnej, który wnosi o likwidację progów zwalniających w miejscowości 
Dragacz do 31 lipca 2016 r. został przyjęty większością głosów, otrzymując następującą ilość 
głosów: 10 - za, 1 - przeciwny, przy 3-wstrzymujących się.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu omawianej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały nr 
XI/107/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały? Zanim przedstawię projekt uchwały pod głosowanie to chciałem powiedzieć, że w wyniku 
przed chwilą dokonanego głosowania nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej §2. projektu uchwały nr  
XI/107/16 otrzymuje brzmienie: „Zobowiązuje się Wójta Gminy Dragacz do usunięcia usypanych 
progów zwalniających w miejscowości Dragacz w terminie do 31 lipca 2016 r.”. Jeszcze raz się 
pytam, czy są uwagi lub zapytania do projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
Projektu uchwały nr XI/107/16 w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w 
uchwale Rady Gminy Dragacz Nr X/95/16 z dnia 26 kwietnia 2016 r.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/107/16 została 
przyjęta, otrzymując następującą ilość głosów: 12 - za, przeciwnych - nie było i przy 2 - 
wstrzymujących się.  
Do pkt 10 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Przystępujemy do punktu 10.  To 
jest do podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Dragaczu. Materiały Państwo otrzymaliście, na posiedzeniach wszystkich komisji było 
one analizowane. Poproszę Panią Wójt o przedstawienie projektu uchwały.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – w projekcie uchwały właściwie nie zmienia się nic w 
porównaniu ze stanem dotychczasowym poza nazewnictwem. Dotyczy to realizacji zadań 
wynikających z ustawy o Karcie Dużej Rodziny, tak żeby pojawiło się również stwierdzenie, że w 
związku z tą ustawą należy realizować zadania objętych ustawą o wychowywaniu dzieci. Program 
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500+ nazywany jest zasiłkiem wychowawczym i stąd potrzebne są po prostu zmiany w treści 
uchwały.   
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za przedstawienie projektu 
uchwały. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego 
Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu omawianej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały o nr XI/108/16. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały nr 
XI/108/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/108/16 w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Dragaczu? Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/108/16 poddaję pod głosowanie. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/108/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 11 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 11. 
Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego doradztwa metodycznego dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjum i przedszkolu, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Dragacz. Materiały Państwo otrzymaliście, na posiedzeniach 
wszystkich komisji były przedstawione. Poproszę Dyrektora Samorządowej Administracji Placówek 
Oświaty Panią Jolantę Pernak o przedstawienie projektu uchwały.  
Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – Panie 
Przewodniczący, wysoka Rado projekt wspomnianej uchwały dotyczy realizacji jednego z zadań 
organu prowadzącego szkoły, a mianowicie zawarcia porozumienia na doradztwo metodyczne dla 
nauczycieli, które to teraz świadczenie metodyczne miałoby być świadczone przez metodyków z 
Ośrodka Doskonalenia i Doradztwa Zawodowego Nauczycieli w Grudziądzu. Ustawa Karta 
Nauczyciela gwarantuje nauczycielom odpis środków na doskonalenie zawodowe. Jedną z 
możliwości realizacji doskonalenia zawodowego jest korzystanie z doradztwa metodycznego. 
Utrzymywanie przez gminę doradców metodycznych własnych jest nieuzasadnione ze względu na 
koszty. W związku z tym korzystamy z oferty Grudziądza. Cena od lat jest niezmienna za jednego 
nauczyciela jest to kwota 50,00 zł. Nauczyciele sami decydują, którzy z nich chcą korzystać z tego 
doradztwa. To wszystko.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję. Proszę Przewodniczącego Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały nr XI/109/16 w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 
doradztwa metodycznego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjum i 
przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dragacz. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
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Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały o nr XI/109/16. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały nr 
XI/109/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/109/16? Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/109/16 poddaję pod głosowanie. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/109/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 12 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 12. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów i nauczycieli realizujących w ramach stosunku 
pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 
godzin. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. Proszę Dyrektora SAPO 
Panią Jolantę Pernak o kilka słów wprowadzenia. 
Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – Panie 
Przewodniczący, wysoka Rado projekt wspomnianej uchwały określa nam pensum dla nauczyciela 
przedszkola pracującego z grupą dzieci niejednorodnych wiekowo, to jest z grupą dzieci gdzie, co 
najmniej jest jedno dziecko 6-letnie. Skąd konieczność wywołania tej uchwały otóż Karta 
Nauczyciela określa nam pensum, czyli obowiązkowy tygodniowy wymiar godzin zajęć bezpośrednio 
z uczniem dla różnych stanowisk nauczycieli, ale dla takiego stanowiska nie. Między innymi 
określone jest pensum dla nauczyciela przedszkola realizującego zajęcia z grupą dzieci 6-letnich oraz 
dla nauczyciela przedszkola prowadzącego zajęcia z grupą dzieci młodszych. W naszej gminie jest 
taka sytuacja, że w zasadzie nie mamy grup przedszkolnych, w których występowałyby tylko i 
wyłącznie dzieci 6-letnie, czyli w tym przypadku nauczyciel miałby pensum 22 godziny lub grupy 
dzieci młodszych 3,4,5-letnie. W tym przypadku nauczyciel obowiązuje go pensum 25 godzin. W 
związku z tym, że w większości oddziałów przedszkolnych mamy sytuacje, gdzie przynajmniej jedno 
dziecko jest w wieku 6 lat musimy uzupełnić naszą uchwałę Rady Gminy określającą obniżki dla 
dyrektorów i pensum dla nauczycieli o zapis określający, jakie pensum obowiązuje nauczyciela 
przedszkola pracującego z grupą dzieci różnorodnych wiekowo, w której znajdują się również dzieci 
6-letnie. Propozycja jest taka w związku z tym, że podstawa programowa wychowania 
przedszkolnego dla dzieci 6-letnich odbywających roczne, obowiązkowe przygotowanie przedszkolne 
różni się nieco od podstawy programowej do wychowania przedszkolnego młodszych dzieci w 
związku z tym zawsze wtedy, kiedy w grupie jest dziecko 6-letnie proponuje się, aby pensum  
wynosiło 22 godziny. Dziękuje.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu omawianej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały nr 
XI/110/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/110/16 zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów i nauczycieli realizujących w ramach stosunku 
pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 
godzin? Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/110/16 poddaję pod głosowanie. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/110/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 13 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 13. To 
jest do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  w  sprawie  opłaty  targowej. Materiały były 
omawiane na posiedzeniach komisji. Jest wniosek w tej sprawie, więc proszę Panią Wójt o 
przedstawienie wniosku dotyczącego zmiany osoby wyznaczonej do pobierania opłaty targowej oraz 
projektu uchwały.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – zgłaszam autopoprawkę do projektu uchwały nr XI/111/16 i 
proponuję żeby §1. Otrzymał brzmienie: §1. W uchwale Nr VIII/63/2015 Rady Gminy Dragacz z dnia 
30 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej w §5. Dodaje się ust. 4, który otrzymuje brzmienie: 
„Na inkasenta opłaty targowej wyznacza się Pana Michała Stern”. W projekcie uchwały, którą 
Państwo otrzymaliście było napisane, że na inkasenta opłaty targowej wyznacza się sołtysa.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję najpierw przegłosujemy wniosek Pani 
Wójt. 
Wniosek Pani Wójt dotyczący zmiany brzmienia §1. Projektu uchwały nr XI/111/16 na 
następujące brzmienie: „§1. W uchwale Nr VIII/63/2015 Rady Gminy Dragacz z dnia 30 
listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej w §5. Dodaje się ust. 4, który otrzymuje brzmienie: 
Na inkasenta opłaty targowej wyznacza się Pana Michała Stern.”  został przyjęty jednogłośnie, 
otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu omawianej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu uchwały 
nr XI/111/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/111/16 zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej? Nie widzę. Projekt uchwały 
nr XI/111/16 poddaję pod głosowanie.  
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Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/111/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 14 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 14. 
Porządku obrad to jest podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działania dla Wójta 
Gminy. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. Poproszę obecnie Panią Wójt 
Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – poprosiłam o zmianę w zapisie tej uchwały, ponieważ proszę 
Państwa na wniosek firmy spółki INEL żebyście Państwo wstępnie jak gdyby wyrazili zgodę na to 
żeby w momencie, kiedy firma INEL kupi budynek dawnej Telekomunikacji w Dolnej Grupie, w 
którym mamy pomieszczenie dawnej, starej świetlicy Dolnej Grupy, że wyrazicie Państwo zgodę na 
to żebyśmy się tego pomieszczenia zrzekli na rzecz firmy INEL a w zamian za to firma zobowiązuje 
się pokryć koszty projektu i remontu pomieszczeń po dawnych toaletach i łazienkach w Grupie, 
jednego pomieszczenia z przeznaczeniem na lokal socjalny. Dlaczego proponujemy taką wymianę, 
dlatego, że firma INEL zakup tego budynku uzależnia od tego, że będzie miała do niego pełne prawo, 
bo jest firmie potrzebny budynek w całości i tak tam zostanie jedno mieszkanie dawnego pracownika 
Telekomunikacji, które musi na razie pozostać jak gdyby w tym budynku. Natomiast dla nas to 
pomieszczenie po starej świetlicy, właściwie nie spełnia ono roli, którą spełniać miało. Jest o tyle 
dobre, że jest ogrzewane przez cały rok, wiec zamiarem Gminy w zachowaniu tego pomieszczenia 
było to żeby było to pomieszczenie, do którego można by skierować na przykład ludzi w razie jakiejś 
nagłej, awaryjnej sytuacji. I przed taką awaryjną sytuacją stanęłam proszę Państwa parę miesięcy 
temu, kiedy spłonął dom w Górnej Grupie i o pierwszej w nocy otrzymałam telefon od Pana  
Kulaszewskiego z OSP, że mamy dwóch pogorzelców, z którymi właściwie nie wiadomo co zrobić, 
gdzie ich umieścić. No i niestety okazało się, że w takiej sytuacji, że to pomieszczenie nie spełnia 
swojej roli, bo to był środek nocy, a pomieszczenie jest ogrzewane, ale nie ma dostępu do w żaden 
sposób do jakiejkolwiek toalety. Jeżeli coś się dzieje w weekend albo w środku nocy, nie jesteśmy w 
stanie nawet ściągnąć TOY-TOY-a i tych ludzi i tak musieliśmy umieścić w hotelu, bardzo jeszcze raz 
dziękuję właścicielom motelu i baru INTERBAR w Nowych Marzach, oni przyjęli ich i nic nie biorąc 
za to żadnego wynagrodzenia. Nie tylko dali im dach nad głową na cały weekend, ale również ich 
nakarmili, więc bardzo dziękujemy, ale my, jako gmina właściwie nie mieliśmy takiego 
pomieszczenia, do którego moglibyśmy tych ludzi skierować. I dlatego powiedziałam właścicielom 
firmy INEL, że możemy się zgodzić na taką zamianę pod warunkiem, że wyremontują nam 
pomieszczenia, gdzie powstanie pokój z małą kuchenka i łazienką. To będzie pomieszczenie, które 
będziemy traktowali, jako właśnie awaryjne na wypadek takich sytuacji, kiedy raptem mamy ludzi, 
którzy pozostają bez dachu nad głową. I jeszcze chyba dodam w momencie, kiedy INEL zakupi ten 
budynek i będziemy mieli zrzec się prawa do tego pomieszczenia, to będę jeszcze raz Państwa prosiła 
o zgodę. Wtedy będzie już podpisana konkretna umowa, w której INEL zobowiąże się do konkretnych 
nakładów i działań w celu powstania takiego pomieszczenia socjalnego dla Gminy.     
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu omawianej uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
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Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu uchwały 
nr XI/112/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały 
nr XI/112/16 w sprawie wyznaczenia kierunków działania dla Wójta Gminy? Nie widzę. Projekt 
uchwały nr XI/112/16 poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/112/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 15 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – do punktu 15 przystępujemy, do 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu 
ustnego ograniczonego. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. Obecnie 
proszę Panią Wójt Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – mówimy o maleńkich działkach nr 73/3, 73/4, 73/5 położonych 
w obrębie geodezyjnym Górna Grupa. To są trzy działeczki nieposiadające dostępu do drogi 
publicznej, otoczone jak gdyby działkami trzech prywatnych właścicieli. I dlatego chcielibyśmy 
ogłosić przetarg ograniczony do tych trzech właścicieli, którzy jeżeli te działeczki dołączą do swoich 
większych działek to będą mieli do nich dojazd od drogi, co jest warunkiem sprzedaży takich działek. 
Chcielibyśmy ten przetarg ogłosić.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za omówienie projektu 
uchwały. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 
Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu uchwały nr XI/113/16. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu uchwały 
nr XI/113/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały 
nr XI/113/16 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu ustnego 
ograniczonego? Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/113/16 poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/113/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 16 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 16, 
ostatniego przed przerwą. To jest do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości niezabudowanych. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. 
Proszę Panią Wójt Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – to jest projekt uchwały proszę Państwa, który miałby 
uregulować pewne nieścisłości gruntowe, których niestety na terenie naszej Gminy mamy bardzo 
dużo. Jeden z przykładów w Górnej Grupie Gmina Dragacz ma działkę nr 157 o wielkości 4,58 ara i 
ta działka leży dokładnie w sąsiedztwie działki Pani Grażyny Sawala, która również ma działkę o 
wielkości 4,58 ara to jest działka o nr 154/5 i droga gminna wyznaczona jest na działce, na gruntach 
prywatnych, natomiast grunty gminne lezą w pobliżu gruntów prywatnych. To jest jak gdyby ktoś 
popełnił błąd na przykład przykładając do siebie dwie kartki i odbijając je w lustrze. Mówiąc 
obrazowo.  No i tak się składa, że przez teren prywatnej działki biegnie nasz wodociąg i nasza 
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kanalizacja. Więc zasadnym jest żebyśmy się po prostu wymienili na działki o tej samej wielkości po 
to by sytuację uregulować.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za omówienie projektu 
uchwały. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 
Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu uchwały nr XI/114/16 w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabudowanych. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu uchwały 
nr XI/114/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/114/16 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabudowanych? 
Nie widzę. Pan Radny Walczyk. 
Radny Pan Józef Walczyk – Zgoda na zamianę nieruchomości uzależniona jest pokryciem przez 
wyżej wymienioną wszelkich kosztów związanych z zamianą. To nie bardzo rozumiem. Dlaczego? 
Przecież skoro to nie była wina właściciela, tylko prośba właściciela gruntu. To, dlaczego wszystkie 
koszty związane z zamianą ma pokrywać Pani Sawala? 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – już wszystko? 
Radny Pan Józef Walczyk – tak, dziękuję. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ponieważ o tą zamianę Pani Sawala zgłosiła się z wnioskiem 
do Urzędu Gminy.  To jest jak gdyby inicjatywa mieszkańca i tak zwyczajowo powiedziałabym w 
takich sytuacjach, jedyne koszty, które są, to są koszty notarialne, ale rozumiem ponosi je 
mieszkaniec, który prosi o tą zamianę. Wnioskujący.   
Radny Pan Józef Walczyk – dziękuje. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – czy są dalsze pytania, czy zapytania do 
projektu uchwały nr XI/114/16? Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/114/16 poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/114/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 14 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – punkt 17, po przerwie. Ogłaszam 15 minutową 
przerwę do godziny 1315.  
Po omówieniu punktu 16 porządku obrad XI Sesji o godzinie 1300 Radna Pani Alina Talarowska 
opuściła posiedzenie.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – wznawiam obrady po przerwie. 
Do pkt 17 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 17 to 
jest do podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Dragacz. Materiały były omawiane i analizowane na posiedzeniach trzech komisji Rady Gminy. 
Obecnie poproszę Panią Wójt Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – chciałabym zgłosić autopoprawki, które zostały wypracowane 
przez Radnych na poszczególnych posiedzeniach komisji i one dotyczą regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Dragacz. Proszę Państwa zanim omówię te wszystkie punkty 
po kolei tych zmian, to ja bym prosiła żebyście Państwo otworzyli ten załącznik w postaci trzech 
tabel. Ponieważ myśmy to omawiali na wszystkich trzech komisjach, a nie wszyscy Państwo 
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braliście udział w ostatniej komisji, gdzie również pojawiły się propozycje zmian. Więc żeby to dla 
wszystkich było czytelne, to przedstawiam trzy tabele.  Tabela nr 1 to jest stan bieżący, czyli to jak 
wygląda dzisiaj harmonogram odpadów. Tabela nr 2 to są te zmiany, które Państwo 
zaproponowaliście na posiedzeniu pierwszej i drugiej komisji, a tabela nr 3, to są te zmiany, które 
zostały wypracowane ostatecznie przez Państwa na posiedzeniu trzeciej komisji, ostatniej komisji 
finansów. I może zaznaczę, na czym polegają różnice między Państwa propozycją z drugiej komisji 
i z trzeciej komisji. Za chwile będę przedstawiała konkretne propozycje poprawek do regulaminu. 
Zobaczcie Państwo na tabelę nr 2 tutaj założyliśmy, Państwo właściwie założyli, że szkło będzie raz 
na dwa miesiące, a odpady zmieszane w czerwcu, lipcu, sierpniu i we wrześniu 4 razy wszędzie w 
każdej miejscowości i BIO odpady tak samo jak zmieszane też przez cały rok w tym samym 
terminie we wszystkich miejscowościach. W tabeli nr 3, po posiedzeniu komisji finansów 
zaproponowaliście Państwo po zasięgnięciu też opinii firmy, która aktualnie odbiera odpady. 
Pytaliśmy, zadawaliśmy pytania. Jak to z ich strony wygląda, czy rzeczywiście potwierdzają nasze, 
Państwa przypuszczenia, że na przykład szkło można odbierać rzadziej i tak dalej. Więc po 
wysłuchaniu tych wszystkich głosów, wniosków i Państwa propozycji komisja finansów 
stwierdziła, że szkło rzeczywiście może być odbierane raz na dwa miesiące, odpady zmieszane w 
czerwcu, lipcu, sierpniu i we wrześniu 4 razy w miesiącu wszędzie w każdej miejscowości, BIO 
odpady w kwietniu, maju, czerwcu, lipcu, sierpniu, wrześniu i październiku 4 razy w miesiącu 
wszędzie, a w listopadzie, w grudniu, w styczniu, w lutym i w marcu raz w miesiącu wszędzie. To 
są wnioski, które wynikają jak dzisiaj wygląda odbiór tych BIO odpadów i czy jest konieczność tak 
częstego odbierania ich w tych miesiącach zimowych, że tak powiem. Poza tym zauważcie 
Państwo, że wyszczególniliśmy w tabeli 3, Grupę, jako Grupę osiedle, to jest Grupa osiedle 
wojskowe i pod spodem Grupa, czyli osiedle cywilne. Ponieważ Pani Sołtys z osiedla cywilnego 
zgłaszała, że nie widzi potrzeby tak częstego odbioru odpadów, jak na przykład w Grupie na osiedlu 
wojskowym. Więc żeby zmniejszyć ilość tych kursów, które będzie firma, która wygra przetarg, 
odbywała jeżdżąc po odpady w Grupie na osiedlu cywilnym, odbiór odpadów, dotyczy właściwie 
tworzyw przede wszystkim tak, plastików, aluminium, tam w Grupie na osiedlu cywilnym 
wyglądałoby to tak, jak na przykład w Dolnej Grupie, a w Grupie na osiedlu wojskowym 
odbywałaby się to trochę częściej, dlatego, że tam mamy wspólne pojemniki dla wspólnot, które 
mają prawie wszystkie ogrodzony teren no i na tym ogrodzonym terenie jest określona liczba 
miejsca i tam więcej pojemników się już po prostu dostawić nie da, żeby ewentualnie było więcej 
pojemników, a byłyby rzadziej odbierane, więc stąd ta nasza, Państwa decyzja o częstszym odbiorze 
w Grupie na osiedlu wojskowym tworzyw, a w Grupie cywilnej wyglądało by to tak samo jak na 
przykład w Dolnej Grupie. Teraz myślę, że ogólnie zasadę tej trzeciej tabeli wyjaśniłam tak. To 
teraz chciałabym przeczytać konkretne poprawki do regulaminu wynikające z Państwa wniosków. 
Po pierwsze w uzasadnieniu zmienia się podstawa prawna mianowicie: Na podstawie ustawy o 
zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. 
z 2015 r. poz. 87). Konieczne stało się z artykułem 11 podjęcie uchwały w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dragacz. To jest proponowana treść w 
uzasadnieniu podstawy prawnej. Panie Przewodniczący tego nie głosujemy, to jest formalność 
Podstawa prawna? Podstawę prawną, wskazuje Pan Przewodniczący, myślę, że tutaj Radni nie 
muszą głosować, więc przechodzę w takim razie do następnej zmiany. Rozdział IV, §10. Proszę 
Państwa, tak, mówimy o regulaminie, punkt 2., podpunkt 1), i podpunkt a). Tutaj dodalibyśmy w 
ostatnim zdaniu „ na wniosek mieszkańca w workach”, bo pierwotnie napisaliśmy, że papier i 
tektura oraz opakowania z papieru, tektury, tworzywa sztuczne oraz opakowania z tworzyw 
sztucznych, metale oraz opakowania z metalu, opakowania wielomateriałowe zbierane są razem w 
pojemnikach lub w workach, dodajemy zapis „na wniosek mieszkańca w workach”, żeby dla firmy 
nie było oczywiste, że może dać mieszkańcowi worek. Tylko i wyłącznie wtedy, kiedy mieszkaniec 
sam o niego zawnioskuje, a jak nie, to pojemnik.  Podpunkt b) dodalibyśmy: szkło oraz opakowania 
ze szkła zbierane są razem w pojemnikach lub i dodajemy „na wniosek mieszkańca w workach”, bo 
to wynika jakby z podpunktu a) i tak samo w podpunkcie c) odpady komunalne ulegające 
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biodegradacji oraz odpady zielone zbierane są razem w pojemnikach lub i znowu: „na wniosek 
mieszkańca w workach”. To wszystko w tym punkcie.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – ta zmiana dotyczy zmiany w Rozdziale IV, 
§10, tak? 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – §10, punkt 2, podpunkt 1), a) b) c). 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy tą poprawkę w tej wersji, którą 
podała Pani Wójt.  
Autopoprawka w Rozdziale IV, §10 punkt 2, podpunkt 1), i podpunkt a) b) c) została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – proszę dalej kontynuować. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – § 11. proszę Państwa teraz na tej samej stronie punkt 2. 
Proponujemy taki zapis: Ustala się następująca częstotliwość, odbierania odpadów komunalnych z 
terenów nieruchomości oraz terenów przeznaczonych do wspólnego użytku publicznego. Podpunkt 1) 
niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne, podpunkt a) w okresie od 1 października do 31 maja 
nie rzadziej niż 1 raz na 2 tygodnie, za wyjątkiem nieruchomości zamieszkałych w miejscowości 
Górna Grupa, Dolna Grupa, Grupa, Grupa osiedle, gdzie odbiór tych odpadów odbywa się z 
częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu. Podpunkt b) w okresie od 1 czerwca do 30 września 
nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy. I to 
proponuję już przegłosować.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG –  poprawka dotyczy zapisu w § 11. Regulaminu 
ustęp 2. Punkt 1) podpunkt a) b) głosujemy tą poprawkę.  
Autopoprawki w Rozdziale IV, §11 ustęp 2 o treści: Ustala się następująca częstotliwość, 
odbierania odpadów komunalnych z terenów nieruchomości oraz terenów przeznaczonych do 
wspólnego użytku publicznego. Podpunkt 1) niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne, 
podpunkt a) w okresie od 1 października do 31 maja nie rzadziej niż 1 raz na 2 tygodnie, za 
wyjątkiem nieruchomości zamieszkałych w miejscowości Górna Grupa, Dolna Grupa, Grupa, 
Grupa osiedle, gdzie odbiór tych odpadów odbywa się z częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w 
tygodniu. Podpunkt b) w okresie od 1 czerwca do 30 września nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu 
ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy, została przyjęta jednogłośnie, 
otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – i kolejna poprawka, którą proponuję. §11., ustęp 2., 
przepraszam, punkt 2) odpady suche (papier i tektura) metale, tworzywa sztuczne, opakowania 
wielomateriałowe nie rzadziej niż 1 raz na dwa tygodnie za wyjątkiem nieruchomości zamieszkałych 
w miejscowości Grupa osiedle gdzie odbiór tych odpadów odbywa się w okresie od 1 kwietnia do 30 
września z częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu oraz w miesiącu grudniu nie rzadziej niż 
3 razy w miesiącu. Proponuję przegłosować.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy tą poprawkę.  
Autopoprawki w Rozdziale IV, §11 ustęp 2, punkt 2) o treści: odpady suche (papier i tektura) 
metale, tworzywa sztuczne, opakowania wielomateriałowe nie rzadziej niż 1 raz na dwa 
tygodnie za wyjątkiem nieruchomości zamieszkałych w miejscowości Grupa osiedle, gdzie 
odbiór tych odpadów odbywa się w okresie od 1 kwietnia do 30 września z częstotliwością nie 
rzadziej niż 1 raz w tygodniu oraz w miesiącu grudniu nie rzadziej niż 3 razy w miesiącu, 
została przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 
wstrzymujących się - nie było.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – kolejna poprawka, §11. ustęp 2, punkt 3) odpady szkła nie 
rzadziej niż 1 raz na 2 miesiące ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy. Proszę o 
przegłosowanie.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy tą poprawkę.  
Autopoprawki w Rozdziale IV, §11 ustęp 2, punkt 3) odpady szkła nie rzadziej niż 1 raz na 2 
miesiące ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy, została przyjęta 
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jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – kolejna propozycja poprawki. §11. ustęp 2. punkt 4) 
bioodpady, odpady komunalne ulegające biodegradacji oraz odpady zielone, podpunkt a) w okresie od 
1 kwietnia do 31 października nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu ze wszystkich zamieszkałych 
nieruchomości z terenu gminy; podpunkt b) w okresie od 1 listopada do 31 marca nie rzadziej niż 1 
raz w miesiącu ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy..  
Autopoprawki w Rozdziale IV, §11 ustęp 2, punkt 4) bioodpady, odpady komunalne ulegające 
biodegradacji oraz odpady zielone, podpunkt a) w okresie od 1 kwietnia do 31 października nie 
rzadziej niż 1 raz w tygodniu ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy; 
podpunkt b) w okresie od 1 listopada do 31 marca nie rzadziej niż 1 raz w miesiącu ze 
wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy, została przyjęta jednogłośnie, 
otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – w tym punkcie wszystko. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – w regulaminie wszystkie poprawki są? Proszę 
Pan Radny Pilarski zabierze głos. 
Radny Pan Rafał Pilarski – chciałem zapytać ten załącznik to ma tylko taką formę pomocniczą dla nas 
tak? 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – obrazową.  
Radny Pan Rafał Pilarski – ok., dobrze. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu uchwały nr XI/115/16 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Dragacz. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeszcze tylko jedna informacja dla Państwa, bo Państwo 
dyskutowaliście też na tej trzeciej komisji o tym żeby ewentualnie w regulaminie ująć obowiązek 
mycia pojemników przez firmę.  Tutaj proponujemy żeby tego jednak w regulaminie nie ujmować. 
Dlaczego? Dlatego, że każdorazowe mycie pojemników, no będzie kosztowało. W większości 
przypadków mieszkańcy naszej gminy są w stanie sobie przy swoich posesjach umyć sami te 
pojemniki, a jeżeli ktoś będzie chciał umówić się z firmą na mycie to może zawrzeć odrębna umowę i 
nie widzę powodu żeby do jednego worka jak gdyby kosztów w całej gminie dorzucać koszt mycia 
pojemników. W Grupie na osiedlu wojskowym, czy cywilnym, gdzie nie ma możliwości umycia jak  
przy domku jednorodzinnym, tam każda wspólnota będzie mogła sama zawiązać taką umowę z firmą 
i umówić się, że na przykład raz w miesiącu, czy raz na 2 tygodnie takie pojemniki będą myte. Myślę, 
że to będzie bardziej sprawiedliwe w skali całej gminy, bo cała gmina nie będzie w stawce miała 
wliczonego mycia pojemników tylko w Grupie. Dziękuje.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu uchwały nr XI/115/16. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały XI/115/16. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
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Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu uchwały 
nr XI/115/16.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/115/16 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Dragacz? Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/115/16 poddaję pod głosowanie. Chciałem jeszcze 
powiedzieć, że w projekcie uchwały Pani Wójt wskazała nam na zmianę przepisu prawnego, z 
uwzględnieniem tego przepisu prawnego. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/115/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 18 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 18 to 
jest podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa. Materiały były omawiane na posiedzeniach wszystkich komisji. 
Obecnie proszę Panią Wójt Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – uchwała jest wywołana tylko i wyłącznie za względu na 
zmianę podstawy prawnej, poza tym w treści nic się nie zmienia.   
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuje. Proszę Przewodniczącego Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały nr XI/116/16 w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa. Proszę.  
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały XI/116/16. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/116/16 w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa?  
Radna Pani Dorota Dembińska – ja tutaj w czasie przerwy, Sołtysi, którzy są obecni na sali zgłosili 
uwagi odnośnie paragrafu 3. Inkasentom przysługuje wynagrodzenie w wysokości 4% kwoty 
pobranej. Ustaliliśmy, że z wnioskiem zwrócimy się w przerwie między sesjami, aby ten problem był 
omawiany na kolejnej sesji. Chodzi o wysokość tak i o żądania i prośby są. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – tylko, że trzeba wskazać źródło sfinansowania, więc trzeba to 
przemyśleć. Tak z marszu nie jesteśmy tego w stanie przeliczyć. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są dalsze uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały. Nie widzę. Projekt uchwały nr XI/116/16 w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/116/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 19 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 19 do  
podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
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odpadami komunalnymi. Materiały były omawiane na posiedzeniach komisji. Obecnie proszę Panią 
Wójt Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – proponuję zmianę w uzasadnieniu podstawy prawnej proponuje 
zapis: Na podstawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz 
niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 r. poz. 87).Konieczne stało się zgodnie z artykułem 11 
podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. To tyle pod względem formalnym, jeśli chodzi o podstawę prawną. A 
teraz proszę Państwa § 3. punkt 1. Niesegregowane zmieszane odpady komunalne, podpunkt a) w 
okresie od 1 października do 31 maja nie rzadziej niż 1 raz na 2 tygodnie za wyjątkiem 
nieruchomości zamieszkałych w miejscowościach Górna Grupa, Dolna Grupa, Grupa, Grupa 
osiedle, gdzie odbiór tych odpadów odbywa się z częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu. 
Podpunkt b) w okresie od 1 czerwca do 30 września nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu. To są zapisy 
bezpośrednio wynikające z regulaminu, który przed chwilą Państwo przyjęliście.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – i te poprawki do uchwały musimy 
przegłosować.  
Autopoprawka w § 3. punkt 1, podpunkt a), i podpunkt b) o treści: §3. punkt 1. 
Niesegregowane zmieszane odpady komunalne, podpunkt a) w okresie od 1 października do 31 
maja nie rzadziej niż 1 raz na 2 tygodnie za wyjątkiem nieruchomości zamieszkałych w 
miejscowościach Górna Grupa, Dolna Grupa, Grupa, Grupa osiedle, gdzie odbiór tych 
odpadów odbywa się z częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu. Podpunkt b) w 
okresie od 1 czerwca do 30 września nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu, została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – to jest wszystko do tej uchwały? Nie? Dalej 
jeszcze?  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – tak. Teraz §3. punkt 2) i odpady suche (papier i tektura) metale, 
tworzywa sztuczne, opakowania wielomateriałowe nie rzadziej niż 1 raz na dwa tygodnie za 
wyjątkiem nieruchomości zamieszkałych w miejscowości Grupa osiedle, gdzie odbiór tych odpadów 
odbywa się w okresie od 1 kwietnia do 30 września z częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu 
oraz w miesiącu grudniu nie rzadziej niż 3 razy w miesiącu. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy zgłoszoną poprawkę  
Autopoprawka w § 3. punkt 2) i odpady suche (papier i tektura) metale, tworzywa sztuczne, 
opakowania wielomateriałowe nie rzadziej niż 1 raz na dwa tygodnie za wyjątkiem 
nieruchomości zamieszkałych w miejscowości Grupa osiedle, gdzie odbiór tych odpadów 
odbywa się w okresie od 1 kwietnia do 30 września z częstotliwością nie rzadziej niż 1 raz w 
tygodniu oraz w miesiącu grudniu nie rzadziej niż 3 razy w miesiącu, została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – kolejna poprawka §3. Punkt 3) odpady szkła nie rzadziej niż 1 
raz na 2 miesiące. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy zgłoszoną poprawkę  
Autopoprawka w § 3 Punkt 3) odpady szkła nie rzadziej niż 1 raz na 2 miesiące, została 
przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i 
wstrzymujących się - nie było.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – i ostatnia poprawka §3. punkt 4) bioodpady, odpady 
komunalne ulegające biodegradacji oraz odpady zielone, podpunkt a) w okresie od 1 kwietnia do 31 
października nie rzadziej niż 1 raz w tygodniu ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu 
gminy; podpunkt b) w okresie od 1 listopada do 31 marca nie rzadziej niż 1 raz w miesiącu ze 
wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy. To była ostatnia poprawka. 
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosujemy zgłoszoną poprawkę  
Autopoprawka w § 3 punkt 4) bioodpady, odpady komunalne ulegające biodegradacji oraz 
odpady zielone, podpunkt a) w okresie od 1 kwietnia do 31 października nie rzadziej niż 1 raz w 
tygodniu ze wszystkich zamieszkałych nieruchomości z terenu gminy; podpunkt b) w okresie od 
1 listopada do 31 marca nie rzadziej niż 1 raz w miesiącu ze wszystkich zamieszkałych 
nieruchomości z terenu gminy, została przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość 
głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – słucham. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – Pani Sylwia tu podpowiada § 5. wcześniej był zapis: w zamian 
za uiszczoną, to może Pani Sylwia powie. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – no proszę. Mówimy o §5. na drugiej stronie 
projektu uchwały. 
Referent ds. poboru i windykacji opłat za odpady Pani Sylwia Milwicz-Rogacka – teraz brzmi, że: w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi gmina przyjmuje obowiązek wyposażenia nieruchomości w pojemniki i worki służące 
do odbierania odpadów komunalnych oraz utrzymywania ich w odpowiednim stanie sanitarnym, 
porządkowym i technicznym. Przepraszam, to było poprzednio. Teraz nie będzie tej końcóweczki, nie 
będzie napisane, że „utrzymuje w stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym, bo jak Pani Wójt 
wcześniej wspomniała, to będzie teraz należało do obowiązków właścicieli nieruchomości.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – proszę. 
Sołtys Górnej Grupy Pani Bogusław Prokopowicz – jeśli chodzi o pojemnik, po prostu z czasem się 
zużyje, to też my odpowiadamy i zakupujemy nowy? Przerdzewieje, czy pęknie, różnie bywa. To 
gmina? Bo tak wychodziło, że nie. Techniczne Pani mówiła, że nie.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – ja proszę żeby Pani wyjaśniła to tak, proszę do 
mikrofonu.  
Referent ds. poboru i windykacji opłat za odpady Pani Sylwia Milwicz-Rogacka – ostatnio było, że 
utrzymanie w odpowiednim stanie sanitarnym porządkowo-technicznym, technicznym to chodzi o 
takie zniszczenia, że ktoś specjalnie go zniszczył, no to wtedy odpowiada mieszkaniec. Tak. A teraz w 
ogóle nie będzie tego i w takiej sytuacji, no to wiadomo, że jeżeli zniszczy to mieszkaniec no to 
odpowiada mieszkaniec, sanitarnym to po prostu to likwidujemy i odpowiadają mieszkańcy za mycie 
pojemników. A jeżeli one się zepsują tak, jak Pani mówi to w zasadzie zużycie materiału, no to wtedy 
automatycznie gmina wymienia.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – czyli, Panie Przewodniczący winniśmy przegłosować tą 
poprawkę w §5. ponieważ Radni nie otrzymali, materiały pierwotne, w których było na końcu oraz 
utrzymywania ich w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym, a teraz tego 
zapisu nie będzie. Tak.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG –  wobec tego głosujemy poprawkę w §5. 
projektu uchwały. 
Autopoprawka w § 5., która polega na tym, że nie będzie zapisu „oraz utrzymywania ich w 
odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym”, została przyjęta jednogłośnie, 
otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do głosowania całości projektu 
uchwały nr XI/117/16 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/117/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – następny punkt porządku obrad to 20. 
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Radny Pan Rafał Pilarski – szanowni Państwo, chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, że §2. 
przegłosowanej uchwały gminnej, w punkcie 3. Jest taki zapis, że odpady budowlane, rozbiórkowe w 
ilości nie większej jak 200 kg z gospodarstwa domowego na rok,. Chciałem zaznaczyć Pani Wójt, 
może to należy jeszcze przypomnieć i powinniśmy też o tym mieszkańców poinformować, że w 
Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dolnej Grupie jest miejsce na przyjmowanie 
gruzu. Gruzu budowlanego w ilościach nieograniczonych. 200 kg dotyczy tylko typowego gruzu 
budowalnego, który nie nadaje się do zmielenia i do rozkruszenia i do sypania na drogi tego typowego 
gruzu, a gruz budowlany, typowo betonowy można przywozić i ceglany nawet, tak, w dowolnych 
ilościach. Dziękuję.  
Do pkt 20 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 20 w 
sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Materiały były omawiane na posiedzeniach komisji. Obecnie proszę Panią Wójt 
Gminy o omówienie projektu uchwały. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – proponuję zmianę w uzasadnieniu w podstawie prawnej  
proponuję zapis: Na podstawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 r. poz. 87).Konieczne stało się zgodnie z 
artykułem 11 podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. To poprawka formalna dotycząca podstawy prawnej. I 
poprawka w §1. punkt 1. na końcu zdania proponuję dopisać: „ za miesiąc poprzedni”. Całość 
będzie brzmiała: Właściciele nieruchomości zamieszkanych położonych na terenie gminy Dragacz  
zobowiązani są uiszczać opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi miesięcznie w terminie 
do 15-tego każdego miesiąca za miesiąc poprzedni.  Postanowiliście Państwo to wyjaśnić żeby 
mieszkańcy nie mieli więcej wątpliwości czy płaca do tyłu, czy do przodu.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – i tą poprawkę musimy przegłosować.  
Autopoprawka w § 1. ust.1, która polega na tym, że będzie zapis brzmiał: „Właściciele 
nieruchomości zamieszkanych położonych na terenie gminy Dragacz zobowiązani są uiszczać 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi miesięcznie w terminie do 15-tego każdego 
miesiąca za miesiąc poprzedni.”, została przyjęta jednogłośnie, otrzymując następującą ilość 
głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – obecnie poproszę Przewodniczącego Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały nr XI/118/16 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu omawianej uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/118/16 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi? Nie widzę. Projekt uchwały poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/118/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
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Do pkt 21 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 21 w 
sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach 
komisji. Proszę Panią Wójt Gminy o omówienie projektu uchwały 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – do tej uchwały proponowałabym zmianę w podstawie prawnej  
w uzasadnieniu: Na podstawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 r. poz. 87) konieczne stało się zgodnie z 
artykułem 11 podjęcie uchwały w zakresie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, czyli będzie to 
załącznik deklaracja w tej samej wersji, którą Państwo otrzymaliście, tylko zmienia się podstawa 
prawna.   
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – głosować nie potrzeba tego. Innych nie ma 
poprawek. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana Radnego 
Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu uchwały nr XI/119/16 w sprawie 
wzoru deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej  
przez  właścicieli  nieruchomości  zamieszkałych. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/119/16 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych? Nie widzę. Projekt 
uchwały poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/119/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 22 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 22, to 
jest do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2016 rok. Projekt 
uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Proszę Skarbnika Gminy Panią Lidię Piechocińską 
o przedstawienie projektu uchwały. 
Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – Panie Przewodniczący, szanowni Radni, zmiana uchwały 
budżetowej wynika tutaj z zmian związanych z otrzymanymi dotacjami, czy dofinansowaniami z 
zadań inwestycyjnych z Urzędu Marszałkowskiego i tutaj głównie chodzi jeszcze zmiana w 
wydatkach inwestycyjnych związana z budową wodociągu we Fletnowie. I tak dochody budżetu 
gminy zostały zmniejszone o kwotę 28.228,81 zł; wydatki zostały zmniejszone o 1.621.203,81 zł i 
deficyt budżetu został zmniejszony o kwotę 1.592.975,00 zł. Zostały zmienione również źródła 
finansowania deficytu wzrosły trochę wydatki źródła sfinansowania, jako z nadwyżki budżetowej, a 
zmniejszyły się z tytułu pożyczki, bo nie ma konieczności zaciągnięcia pożyczki w kwocie jaka była 
zakładana 2.750.000,00 zł na budowę wodociągu we Fletnowie, tylko ta pożyczka zostanie 
zaciągnięta o kwotę mniejszą, czyli 1.810.000,00 zł; zostanie tylko kwota 940.000,00 zł. Dlatego tutaj 
zostały tu te wszystkie zmiany dokonane w tej uchwale. Tak jak mówiłam na komisjach do tych 
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materiałów, które Państwo macie, mieliście przekazane dochodzi kwota 609,00 zł po stronie 
dochodów i wydatków w związku z decyzją Wojewody o dotacje na zadania zlecone z dnia 24 maja, 
którą żeśmy otrzymali. To nie będzie miało wpływu na deficyt, tylko zwiększy się kwota dochodów i 
wydatków. Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 
Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej projektu uchwały nr XI/120/16 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2016 rok. 
 Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/120/16 zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2016 rok? Nie widzę. 
Projekt uchwały poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/120/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 23 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 23, to  
jest do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 
2016 – 2024. Materiały były omawiane na posiedzeniach komisji. Obecnie proszę Skarbnika Gminy 
Panią Lidię Piechocińską o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińska – uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2016 – 2024 została zmieniona głównie w 
załączniku nr 1, w związku ze zmianami dokonanymi w budżecie gminy, co jest to ściśle powiązane z 
tymi zmianami i głównie jak Państwo czytali to się tamtą część opisową, czyli w załączniku nr 3, 
ulegały zmianie w latach od 2017 do 2024 głownie kwoty zadłużenia na koniec poszczególnego roku i 
kwoty spłat pożyczki, co jest związane z tym zmniejszeniem planowanej pożyczki z 2.750.000,00 zł 
na 940.000,00 zł. To skutkuje na te kolejne lata. Dziękuje.   
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu uchwały. 
 Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
omawianej uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały.  
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Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały nr XI/121/16 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2016 – 
2024? Nie widzę. Projekt uchwały poddaję pod głosowanie.  
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/121/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 24 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 24. To 
jest do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Projekt uchwały był omawiany na wszystkich posiedzeniach 
komisji. Obecnie poproszę Skarbnik Gminy Panią Lidię Piechocińską o przedstawienie projektu 
uchwały. 
Skarbnik Gminy Pani Lidia Piechocińską – powyższa uchwała dotyczy zaciągnięcia pożyczki na 
budowę wodociągu we Fletnowie i w związku z dokonaniem można już powiedzieć, dokonaniem 
wyboru wykonawcy te wydatki znacznie zmniejszyły się do planowanych jak mieliśmy w projekcie i 
potem po uchwaleniu budżetu i tak jak już mówiłam dziś przy poprzednich uchwałach ta pożyczka 
będzie wynosiła 940.000,00 zł, bo można po prostu zaciągnąć pożyczkę do wysokości 80% kosztów 
kwalifikowanych w naszym wypadku będzie netto, to taką pozwoli nam to zaciągnąć pożyczkę i 
można będzie występować po tej uchwale do Regionalnej Izby Obrachunkowej o wydanie opinii w 
celu spłaty i podpisywanie następnie umowy o pożyczkę. Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały XI/122/16 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Obecnie proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Radnego Mieczysława Galantego o przestawienie opinii dotyczącej 
projektu uchwały. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Radną Dorotę Dembińską o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały.    
Radna Pani Dorota Dembińska – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały nr XI/122/16. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Radnego Ryszarda Piłat o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 
uchwały.    
Radny Pan Ryszard Piłat – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem uchwały.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – Czy są uwagi, zapytania do projektu uchwały 
nr XI/122/16 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej? Nie widzę. Projekt uchwały poddaję pod głosowanie. 
Stwierdzam, że w wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XI/122/16 została przyjęta 
jednogłośnie, otrzymując następującą ilość głosów: 13 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - 
nie było.  
Do pkt 25 – Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 25. To 
jest „Wolne wnioski i zapytania”. Kto z Państwa chce zabrać głos? Pani Radna Dorota Dembińska.  
Radna Pani Dorota Dembińska – ja mam kilka próśb i kilka takich pytań. To znaczy tak, pierwszą 
rzeczą, którą chciałam poruszyć to jest szambo i hydrofor. Zaczyna się sezon letni w świetlicy 
wiejskiej w Mniszku. W ubiegłym roku zgłaszałam, że zaczyna wyciekać szambo. I jest problem z 
hydroforem, który nie należy do nas. W tym roku, wakacje są takim dość intensywnym czasem, kiedy 
dość aktywnie spędzamy czas i organizujemy warsztaty, zajęcia i ożywia się to życie takie społeczne 
u nas. Chciałabym, aby nie wiem Pan Mirek Zdanowicz podjechał tam do nas i obejrzał to. I poszukał 
jakiegoś środka zaradczego, ponieważ może okazać się tak, że w trakcie wakacji, kiedy będą zajęcia 
zostaniemy bez wody, bo hydrofor się psuje u tych osób. Zresztą hydrofor nie należy do nas. My 
korzystamy z grzeczności. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, wpłynęło do mnie zapytanie 
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odnośnie lamp i umiejscowienia lamp, ponieważ niektórzy mieszkańcy chcieliby zgłosić jeszcze jeden 
z punktów. Dotyczy do Starych Marzów, gdzie ta struktura jest taka zagęszczona, mieszkańcy i domy 
są blisko siebie. Kolejna rzecz to jest zapytanie o wymarznięcia, czy już są jakieś decyzje dalsze 
odnośnie, bo myśmy pracowali w komisji odnośnie szacowania szkód? Czy są już jakieś dalsze 
informacje odnośnie tego jak to, na co rolnicy mogą oczekiwać? Czy już coś wiemy? Jeszcze mam 
pytanie o przystanki dla dzieci. Znaczy jesienią ubiegłego roku ze mną i ja zgłaszałam tutaj tak samo 
jest Pani Wójt kontaktowali się ludzie z Nowych Marzów ul. Pod Stokami. I odnośnie czy da się 
zrobić coś z tym, żeby te dzieci jednak nie musiały takiej odległości pokonywać. I ostatnia, nie 
przedostatnia rzecz, to są boiska w naszej gminie, sportowe szczególnie. My z funduszu mamy 
zabezpieczone pieniądze na utrzymanie placów zabaw i chciałabym zapytać jak jest uregulowana 
sytuacja z boiskami u nas? I chciałam zapytać też o taką sytuację. Czy boisko w Grupie jest na innych 
zasadach niż pozostałe boiska u nas w pozostałych sołectwach? Czy też należy do gminy, jego 
utrzymaniem zajmuje się gmina? Chodzi mi konkretnie o to czy Panie, które należą do tej kadry 
niepedagogicznej są zobligowane do tego żeby tam no wyrywać zielsko i et cetera? Czy tez może to 
robić pracownik użyteczno-społeczny? No i będę miała jeszcze na koniec jedną prośbę do Sołtysów i 
do Radnych. Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – bardzo proszę Panią Wójt niech Pani odpowie 
trochę się tego nazbierało.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeżeli chodzi o szambo i hydrofor, to poproszę Pana Janusza 
Klimka, który zajmuje się mieszkaniami komunalnymi, bo jeżeli hydrofor należy do mieszkańców, to 
myślę, że Pan Janusz powinien sprawę wziąć w swoje ręce. Jeżeli chodzi o lampy, jeżeli chodzi o 
jeden punkt, to proponuje żeby Pani podeszła do Pana Żłobińskiego, który ma już gotowe właściwie 
mapy, na których naniesione zostały wszystkie wskazane punkty, zapiszemy ten jeden punkt. Jeżeli to 
będzie możliwe, jeżeli to nie będzie nie wiem wiązało się z ciągnięciem linii przez nie wiadomo ile 
metrów, bo nie wiem, o którym punkcie Pani mówi. Tak, tylko to zależy czy to jest jeden ciąg lamp i 
wystarczy wystawić jeszcze jedną, czy trzeba ciągnąć linię 3 kilometry żeby gdzieś na drugim końcu 
pola była lampa, tak. Na pewno sprawdzimy, jeśli to będzie możliwe, to oczywiście to jeszcze 
uwzględnimy. Jeśli chodzi o wymarznięcia to na razie nie ma żadnych wiadomości dotyczących 
jakichkolwiek odszkodowań jedynie można ubiegać się o kredyty preferencyjne. I te protokoły, które 
spisała komisja są podstawa do ubiegania się przez rolników o preferencyjne kredyty. O 
odszkodowaniach w przypadku wymarznięć nie ma mowy. Na razie. Jeśli chodzi o przystanek w 
Nowych Marzach i o to by autobus odbierał tam dzieci to poproszę Panią Pernak żeby się 
wypowiedziała. 
Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświaty Pani Jolanta Pernak – proszę Państwa jutro 
o godzinie 12.00 jest spotkanie z wicedyrektora gimnazjum i szkoły podstawowej w Grupie właśnie w 
sprawie organizacji dowozów dzieci na nowy rok szkolny i wypracujemy stanowisko i przedstawimy 
w tej sprawie. Dziękuję.   
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – jeszcze jedno było pytanie o boiska, kto je utrzymuje i tak 
dalej. Więc chciałabym powiedzieć tak, że w momencie, kiedy sołectwa mają swoje fundusze i 
planują budowę boisk, to tak samo jak planują na przykład postawienie siłowni zewnętrznych, jak 
planują doposażanie placów zabaw no muszą się liczyć z tym, że wybudowanie takiego obiektu wiąże 
się z kosztami jego utrzymania. Nie po to wprowadziliśmy fundusz sołecki, żeby teraz sołectwa 
inwestowały w infrastrukturę, którą nadal utrzymywać będzie gmina. Powiedzieliśmy to w sposób 
jasny i czytelny sołtysom, że gmina poczuwa się do utrzymywania świetlic. Do tego żeby płacić za 
prąd, za światło, za wodę, za wszystkie media i za utrzymanie świetlicy i za zajęcia, które odbywają 
się w świetlicach. Natomiast fundusz sołecki można przeznaczyć albo na dodatkowe zajęcia, które 
sołectwo będzie chciało sfinansować, albo na inwestycje.  Ale każdy musi mierzyć siły na zamiary i 
wiedzieć, że jeżeli się coś wybuduje, to potem trzeba to utrzymać.  Jeśli chodzi o boisko w Grupie, to 
rzeczywiście traktujemy je trochę w sposób troszeczkę inny niż wszystkie pozostałe boiska, ponieważ 
szkoła wyraziła chęć korzystania z tego boiska. To Panowie WF-iści prosili, by było ono tak duże jak 
jest, żeby było można organizować tam na przykład zawody dla szkól, tak, zapraszać inne szkoły i 
myślę, że tutaj obowiązkiem dbałości o to boisko musimy się dzielić ze szkołą. Jeżeli to ma być 
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boisko i dla szkoły i dla sołectwa, to będziemy je rozumiem utrzymywali wspólnie. W tej chwili 
musimy o nie zadbać. Ono jest właściwie w trakcie tworzenia, została wysiana trawa, rosło zielsko, 
poprosiłam, żeby i Panie wydelegowane przez Urząd Gminy i Panie sprzątaczki ze szkoły wspólnie 
spróbowały podjąć się pielenia tego boiska. Nie udało się. Po pierwsze Panie ze szkoły raczej 
odmówiły współpracy po godzinie pracy, powiedziały, że zostały tylko na godzinę oddelegowane, a 
po drugie jak powiedziały Panie z Urzędu Gminy, jednak po uwałowaniu tej ziemi, ona jest zbyt tak 
ścisła, by można było z korzeniami te zielsko wyrwać. I przyjęliśmy inna technikę, ze najpierw 
dokonaliśmy oprysku tego zielska i teraz po dwóch dniach zostanie skoszone boisko. No będziemy 
musieli rozmawiać z Panem Dyrektorem o tym, na jakich zasadach będziemy podlewali je latem, bo 
szykuje się raczej ciepłe lato i w tym pierwszym roku będziemy musieli je podlewać, żeby ta trawa się 
zakorzeniła, będziemy nawozili, ten rok to jest tak myślę naszej wspólnej dbałości o to, aby te boisko 
powstało. A w momencie, kiedy ono już będzie funkcjonować, kiedy trawa się dobrze zakorzeni 
wtedy będziemy zastanawiali się nad systematycznością koszenia tego boiska, ustalimy wspólnie, kto 
i na jakich zasadach będzie je kosił. Na razie to my dajemy sprzęt, paliwo do koszenia, my 
zakupujemy nawozy, no i poczuwamy się do tego, aby te boisko zrobić i oczekujemy nie ukrywam 
współpracy ze strony szkoły, ale przede wszystkim poczuwamy się my, dlatego, że zabieramy szkole 
boisko, na którym ma powstać przedszkole, a tam było ładne zadbane boisko, które przestanie istnieć 
dlatego, że właśnie w tym miejscu powstanie przedszkole.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – wcześniej zgłaszał się Pan Zakrzewski Jerzy, 
tak. Proszę bardzo. Do mikrofonu.  
Mieszkaniec Dolnej Grupy Pan Jerzy Zakrzewski – chciałem wystąpić z apelem do państwa Radnych 
i Pani Wójt przypomnieć. Pani Wójt, że my mamy mianowicie, że od 2015 końca lata, przełom 
sierpnia, września umowę ustną, cywilno-prawną, że Pani się zobowiązała doprowadzić nam wodę, do 
tych działek, o których tutaj już wszyscy Państwo wiecie w Dragaczu w drodze 191. Na co dokonałem 
przedwpłatę, co udowodniłem. Występuje w moim i Sigowskiej Danuty siostry, właścicieli działek. 
Tak jaki termin Pani powiedziała do końca wiosny 2016, zostało nam 2 tygodnie. Potem wprowadzam 
procedurę, wie Pani jaką. Pisemną do odpowiednich władz, że jest Pani niewłaściwa na właściwym 
miejscu. No niestety. Umowy są umowami. Wie Pani, że własność, wpłata nie przedawnia się. W tym 
przypadku zmanipulowanie na sesji kwietniowej tego, że to jest już nieaktualne jest po prostu 
niezgodne z prawem. Mam przygotowane pisma 24 z pomocy prawnej, jaka mi przysługuje, jako 
emerytowi, ruszam jak to mówią, do boju i bardzo bym nie chciał tego, ale nie chcę, ale muszę. 
Dziękuję uprzejmie.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Panu Jerzemu Zakrzewskiemu. Głos 
zabierze Pani Wójt.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – ja nie będę odpowiadać na pytanie jak gdyby od początku, bo 
Państwo doskonale znacie sytuację. Chciałam tylko jedną rzecz podkreślić po raz kolejny, że nie było 
umowy ustnej, w której określono by termin wykonania tego zadania. Wyraziliśmy wraz z Panią 
Dyrektor Czarnecką i Panem Krystianem Żłobińskim zdanie, że zrobimy wszystko, żeby przy okazji 
budowy kanalizacji w Dragaczu, co pozwoli pomniejszyć koszty również doprowadzić wodociąg w 
drodze gminnej do działek, o których Pan mówił. Jest obecna na sali Pani Dyrektor ZUK-u. Zapytam 
czy Pani pamięta żebyśmy podawali jakikolwiek termin wykonania tej pracy. Może Pani 
odpowiedzieć do mikrofonu? 
Dyrektor ZUK Pani Sabina Czarnecka – nie pamiętam żeby podawany był termin, potwierdzam, że 
przy okazji budowy kanalizacji będzie rozważona możliwość doprowadzenia wodociągu do tych 
działek w drodze.   
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – dziękuję. Chciałam jeszcze Panu Zakrzewskiemu powiedzieć, 
że myśmy Radni, jako Rada Gminy i ja, jako Wójt udzieliliśmy Panu naprawdę wyczerpujących 
odpowiedzi. Nie mamy już chyba nic do dodania. Jeżeli Pan uważa, że nie będzie Pan czekał na 
wykonanie tego zadania przy okazji realizacji innego zadania, tylko chce Pan wystąpić do na drogę 
prawną to niech Pan to zrobi. Proszę nie przychodzić i nas nie straszyć, bo to nie ma sensu. Pan nie 
ma nas, czym straszyć. My wykazujemy maksimum dobrej woli i postępujemy zgodnie z prawem. 
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Jeśli Pan uważa, że Pan powinien wystąpić na drogę prawną to może Pan to zrobić jeszcze dzisiaj. 
Każdy obywatel ma do tego prawo. Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt głos zabierze Pani Sołtys 
Górnej Grupy. 
Sołtys Górnej Grupy Pani Bogusława Prokopowicz – moje pytanie będzie króciutkie kiedy będzie 
ogłoszony nowy przetarg na śmieci? Zbliża się ten okres mieszkańcy mnie pytają. Chciałabym 
wiedzieć. 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – myślę, że do końca wakacji, do końca sierpnia ten przetarg 
zostanie ogłoszony. Najpóźniej we wrześniu. Oczywiście dodam tak dla informacji dla mieszkańców, 
że to wszystko co dzisiaj uchwaliliśmy regulamin i wszystkie zapisy w uchwale dotyczące sposobu 
odbierania nieczystości, to wszystko będzie podstawą merytoryczną  do rozpisania przetargu.  
Sołtys Górnej Grupy Pani Bogusława Prokopowicz – ale od kiedy będzie obowiązywał? 
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – od 1 stycznia 2017 roku.  
Sołtys Górnej Grupy Pani Bogusława Prokopowicz – chodzi o ceny. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Radny 
Czesław Słupski. Proszę. 
Radny Pan Czesław Słupski – ja chciałbym uzupełnić jeśli chodzi o boisku w Grupie, więc 
mieszkańcy Grupy wyłożyli 1.600,00 zł i zakupili płot żeby odgrodzić po prostu boisko od bagna. Ten 
płot będzie po prostu miał wysokość 2 metrów na długości 60 metrów. Natomiast, jeśli chodzi o 
fundusz sołecki również część pieniędzy przeznaczyliśmy na zakup nawozów i dołożenie do tego 
płotu, bo tam po prostu zabrakło trochę. Natomiast planujemy, jeśli to będzie możliwe jeszcze w tym 
roku, zakupić 40 metrów siatki z funduszu sołeckiego wysokości 5 metrów od strony bramki tu od 
drogi od ulicy Szkolnej. Także można to skwitować jednym zdaniem. Współpracujemy z Urzędem 
Gminy. Dziękuję.  
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Radny 
Galanty. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – ja mam krótkie pytanie do Pani Wójt i prośbę zarazem. Żeby 
ponownie zgłosić do przewoźnika Eurobusa, nie wiem jak on się teraz nazywa, żeby wznowił kursy w 
dni świąteczne, bo on olewa. Wisi kartka, kursów nie ma. Ludzie nastawieni, że gdzieś wyjadą, a tu 
się okazuje, że gość kursuje kiedy mu się podoba, jakieś takie dziwaczne to jest. Dziękuję.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – to ja chciałam uzupełnić a propos tego co powiedział Pan 
Słupski, że Pan Radny Rafał Pilarski też przekazał bezpłatnie środki chwastobójcze, żeby to boisko 
spryskać. A Pan Arentewicz w czynie społecznym będzie je kosił. Także tu wszyscy naprawdę 
staramy się jak możemy. Czekamy teraz na więcej zaangażowania ze strony szkoły, powiem wprost.    
Na pewno zgłosimy to do Eurobusa. A mam pytanie czy PKS te kursy, które miał w ofercie dla 
Państwa czy rzeczywiście je uruchomił i czy one spełniają oczekiwania mieszkańców. Może jest 
zasadniejsze żeby poprosić PKS.  
Radny Pan Mieczysław Galanty – chodzi o kursy świąteczne. PKS dość dobrze jeździ.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – tylko PKS u was nie jeździ w dni świąteczne. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – nie, Eurobus nie jeździ. PKS planowane ma, ale to wszystko jest w 
dni świąteczne za mało jeżeli tylko PKS zostanie.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – to może te kursy należałoby wznowić? Po sesji może mi Pan 
podać, o które godziny chodzi w dni świąteczne. 
Radny Pan Mieczysław Galanty – dobrze. 
Radny Pan Ludwik Borolewski Przewodniczący RG – kto jeszcze? Pan Radny Chabucki zabierze 
głos. 
Radny Pan Marcin Chabucki – ja chciałem zapytać, bo czytała Pani że podpisała umowę na remont 
świetlicy w Bratwinie? Rozmawialiśmy na zebraniu o prądzie tam. Dobrze by było żeby przed 
remontem było to naprawione. Jak do tej pory nie jest jeszcze nic zrobione.  
Wójt Gminy Pani Dorota Krezymon – był Pan Mirek Zdanowicz z Panem Elwartowskim, ale nie 
wiem co ustalili, sprawdzimy to i damy odpowiedź.  
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